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Or.0002.2.2024  

Protokół Nr VI/2024 

z Sesji Rady Powiatu Mławskiego 

odbytej w dniu 30 września 2024 roku 

w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Mławie 

 

Ad. 1  

Otwarcie VI Sesji Rady Powiatu Mławskiego.  

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu  

O godzinie 1300 otworzył obrady VI Sesji Rady Powiatu Mławskiego, zwołanej na dzień  

30 września 2024 roku. Powitał serdecznie wszystkich zaproszonych na Sesję. Dodał, że 

nagranie obrad dzisiejszej Sesji jest udostępniane na stronie internetowej Starostwa 

Powiatowego w Mławie oraz na stronie BIP Starostwa Powiatowego w Mławie. 

Administratorem danych osobowych jest Rada Powiatu Mławskiego. Z pełnym tekstem 

klauzuli informacyjnej można zapoznać się w Wydziale Organizacyjnym, Spraw 

Obywatelskich i Biurze Rady Powiatu. 

 

Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie VI Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wręczenie nagród Starosty Mławskiego dla najlepszych maturzystów w 2024 r. i nagrody 

Starosty Mławskiego dla laureatów konkursów i olimpiad. 

4. Ślubowanie. 

5. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Powiatu. 

6. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego powiatu mławskiego za 2023 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wybór biegłego rewidenta do 

przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Mławie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu 

na stanowisko Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mławie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej w 2024 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Mławskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez Powiat Mławski 

długoterminowej pożyczki. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Mławskiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Mławskiego na rok 2024. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Rewizyjnej                                    

Rady Powiatu Mławskiego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składów osobowych stałych komisji Rady Powiatu 

Mławskiego. 

16. Informacja z prac Zarządu Powiatu Mławskiego między sesjami. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

19. Informacja dotycząca pism, które wpłynęły do Rady Powiatu Mławskiego w okresie między 

sesjami. 

20. Zamknięcie obrad VI Sesji. 
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Ad. 2  

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

Stwierdził, że na stan liczbowy 19 radnych, na Sesji obecnych jest 15 radnych, wobec czego 

obrady Sesji są prawomocne. Nieobecni to Pan Krzysztof Butryn, Pan Jerzy Rakowski, Pani 

Krystyna Zając. Radni złożyli usprawiedliwienia swojej nieobecności. (Na sali obecna jest 

również Pani Anna Mieszczyńska, która po złożeniu ślubowania obejmie mandat radnej 

powiatu). 

 

Ad. 3 

Wręczenie nagród Starosty Mławskiego dla najlepszych maturzystów w 2024 r. i nagrody 

Starosty Mławskiego dla laureatów konkursów i olimpiad. 

Pani Bożena Tomkiel – Dyrektor Wydziału Edukacji, Sportu i Zdrowia 

Poinformowała, że zgodnie z przyjętym przez Radę Powiatu Mławskiego w 2012 roku 

Programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół ponadpodstawowych z terenu 

powiatu mławskiego, dla których organem prowadzącym jest powiat mławski. Regulamin ten 

określa zasady i tryb przyznawania nagrody Starosty dla najlepszego maturzysty oraz laureatów 

konkursów i olimpiad. Na podstawie tejże uchwały, Zarząd Powiatu Mławskiego na 

posiedzeniu w dniu 23 września 2024 roku podjął stosowną uchwałę o przyznaniu takich 

nagród dla tegorocznych maturzystów i laureatów konkursów. Są nimi: 

- Natalia Boras - absolwentka I Liceum Ogólnokształcącego im. S. Wyspiańskiego w Mławie, 

obecnie studentka Uniwersytetu Warszawskiego (nagrodę odbiera Agnieszka Boras – mama). 

Absolwentka będzie studiowała na Uniwersytecie Warszawskim na dwóch kierunkach: fizyka 

i filozofia; 

- Gabriela Dobrowolska - absolwentka Technikum nr 2 im. Antoniny Mrozowskiej w Zespole 

Szkół nr 2 w Mławie (nagrodę obiera wspólnie z Honoratą Dobrowolską – mamą). Rozpocznie 

studia od następnego roku akademickiego na Uniwersytecie Warszawskim na kierunku 

filologia angielska; 

- Karolina Kosek - absolwentka II Liceum Ogólnokształcące w Zespole Szkół nr 4 im. 

Obrońców Mławy z Września 1939 r. w Mławie (nagrodę odbiera Katarzyna Kosek – mama). 

Absolwentka podjęła studia na Uniwersytecie Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie na 

kierunku filologia angielska; 

- Samanta Jessica Maćkowska - absolwentka Technikum nr 1 im. Jerzego Ciesielskiego w 

Zespole Szkół nr 1 w Mławie (nagrodę odbiera razem z Renatą Maćkowską – mamą). 

Absolwentka podjęła studia na Uniwersytecie Mikołaja Kopernika w Toruniu na Wydziale 

Prawa i Administracji na kierunku prawo; 

- Paweł Wiloch - absolwent Technikum nr 3 w Zespole Szkół nr 3 im. Marszałka Józefa 

Piłsudskiego w Mławie (nagrodę odbiera razem z Grzegorzem Wilochem – tatą). Podjął studia 

w Państwowej Akademii Nauk Stosowanych im. I. Mościckiego w Ciechanowie filia w Mławie 

na Wydziale Nauk Technicznych i Społecznych na kierunku elektronika i telekomunikacja, 

specjalność: elektronika przemysłowa; 

- Bartosz Włodarski – uczeń Technikum nr 4 w Zespole Szkół nr 4 im. Obrońców Mławy z 

Września 1939 r. w Mławie, finalista 19. edycji Olimpiady Przedsiębiorczości (w eliminacjach 

centralnych) oraz finalista 37 Olimpiady Wiedzy Ekonomicznej (w eliminacjach centralnych). 

Bartosz ma już indeks w Szkole Głównej w Warszawie oraz na Uniwersytet Wrocławski mimo, 

że jest jeszcze uczniem klasy czwartej Technikum. 

Wszystkim nagrodzonym składamy serdeczne gratulacje i życzymy powodzenia na dalszym 

etapie życia.  



3 
 

Nagrody wręczyli: Starosta Mławski – Witold Okumski, Wicestarosta – Tomasz Chodubski, 

Przewodniczący Rady Powiatu Mławskiego – Jan Warecki. 

Ad. 4 

Ślubowanie. 

 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, że radny Pan Mariusz Olszewski złożył rezygnację z funkcji radnego powiatu 

mławskiego z uwagi na objęcie stanowiska, które zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa 

uniemożliwia dalsze pełnienie mandatu radnego powiatu. Komisarz Wyborczy w Ciechanowie 

II wydał postanowienie nr 449/2024, na mocy którego stwierdził wygaśnięcie mandatu radnego 

powiatu mławskiego. Z Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Ciechanowie otrzymałem  

pismo informujące o obsadzeniu mandatu radnego wraz z postanowieniem nr 463/2024, mocą 

którego mandat obejmuje Pani Anna Mieszczyńska. Odczytał treść tego postanowienia                  

i wręczył postanowienie radnej Pani Annie Mieszczyńskiej. 

Poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym radny przed 

objęciem mandatu składa ślubowanie.  

Odmowa złożenia ślubowania oznacza zrzeczenie się mandatu. 

 

Radna Pani Anna Mieszczyńska odczytała rotę ślubowania: 

„Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu Polskiego, 

strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla pomyślności 

Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli, przestrzegać Konstytucji             

i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej” . „Ślubuję”. „Tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

Stwierdził, że radna Pani Anna Mieszczyńska złożyła ślubowanie. 

 

Zapytał czy są uwagi do przesłanego porządku obrad?  

 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Poinformował, że w ostatnim czasie powiaty na Dolnym Śląsku dotknęła niezwykła klęska jaką 

jest powódź. Wiele powiatów łączy się z nimi w tym trudnym czasie przesyłając im stosowną 

pomoc. Powiat mławski również włączył się do organizowania tej pomocy. Wspólnie z 

gminami powiatu mławskiego i miastem Mława zorganizowany był transport pomocy 

rzeczowej jaką zebrano. Poprosił o wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku obrad w 

brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 

Kłodzkiego na usuwanie skutków powodzi”. Wskazany został powiat Kłodzki przez Centra 

Kryzysowe na południu kraju ze względu na fakt, że to właśnie on został najbardziej dotkliwie 

dotknięty skutkami tego kataklizmu. 

 

Rada Powiatu Mławskiego wyraziła pozytywną opinię do zmiany porządku obrad zgłoszonej 

przez Starostę Mławskiego (16 głosów za, w głosowaniu udział wzięło 16 radnych).  

 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

Zgłosił poprawkę do porządku obrad. Ze względów proceduralnych poprosił o zamianę 

kolejności rozpatrywanych spraw. Zamiana dotyczyłaby zamiany punktu 15 i 16 porządku 

obrad („Podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu Mławskiego” oraz „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składów osobowych stałych 

komisji Rady Powiatu Mławskiego”).  
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Rada Powiatu Mławskiego wyraziła pozytywną opinię do zmiany porządku obrad zgłoszonej 

przez Przewodniczącego Rady Powiatu Mławskiego. (16 głosów za, w głosowaniu udział 

wzięło 16 radnych).  

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Porządek obrad po zmianie: 

 
1. Otwarcie VI Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wręczenie nagród Starosty Mławskiego dla najlepszych maturzystów w 2024 r. i nagrody 

Starosty Mławskiego dla laureatów konkursów i olimpiad. 

4. Ślubowanie. 

5. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Powiatu. 

6. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego powiatu mławskiego za 2023 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wybór biegłego rewidenta do 

przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Mławie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu 

na stanowisko Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mławie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej w 2024r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Mławskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kłodzkiego na 

usuwanie skutków powodzi. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Mławskiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Mławskiego na rok 2024. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez Powiat Mławski 

długoterminowej pożyczki. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składów osobowych stałych komisji Rady 

Powiatu Mławskiego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Rewizyjnej                                    

Rady Powiatu Mławskiego. 
17. Informacja z prac Zarządu Powiatu Mławskiego między sesjami. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

20. Informacja dotycząca pism, które wpłynęły do Rady Powiatu Mławskiego w okresie między 

sesjami. 

21. Zamknięcie obrad VI Sesji. 

 

 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Powiatu. 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, że radni nie zgłosili uwag do protokołu Nr V/2024 z Sesji Rady Powiatu. 

Rada Powiatu Mławskiego przyjęła protokół Nr V/2024 z Sesji Rady Powiatu (15 głosów za, 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych). Nie głosowała Pani Anna Mieszczyńska. 
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Ad. 6 

Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego powiatu mławskiego za 2023 rok. 

 

Pani Ewa Sztuba - Dyrektor Państwowej Powiatowej Inspekcji Sanitarnej w Mławie 

Poinformowała, że ma przyjemność przedstawić informację stanu sanitarno – 

epidemiologicznego powiatu mławskiego. Raport podsumowuje działania zrealizowane przez 

organy Państwowej Inspekcji Sanitarnej w ramach bieżącego i zapobiegawczego nadzoru 

sanitarnego w roku 2023. Państwowa Inspekcja Sanitarna podlega Ministrowi właściwemu do 

spraw zdrowia. Państwową Inspekcją Sanitarną kieruje Główny Inspektor Sanitarny jako 

centralny organ rządowej administracji zespolonej (wcześniej była to administracja 

samorządowa). Obszary w jakich działa Inspekcja Sanitarna i za jakie obszary jest 

odpowiedzialna są bardzo szerokie. Jednym z nich – bardzo ważnym jest nadzór nad chorobami 

zakaźnymi, tj. wszystkie choroby zakaźne objęte monitoringiem. Wywiady, szczepienia 

interwencyjne, ogniska epidemiczne. Na terenie powiatu mławskiego znajduje się 79 zakładów 

opieki zdrowotnej lecznictwa otwartego i gabinetów indywidualnej i grupowej praktyki 

lekarskiej. W roku sprawozdawczym opracowano 607 wywiadów epidemiologicznych chorób 

zakaźnych, na podstawie na bieżąco zgłaszanych przypadków zgonów, zachorowań oraz 

podejrzeń zachorowań na choroby zakaźne. Zarejestrowano 437 przypadków zachorowań na 

COVID-19, w tym 90 hospitalizowanych. Prowadzono nadzór nad ogniskami epidemicznymi. 

W roku sprawozdawczym zarejestrowano jedno ognisko epidemiczne, gdzie narażonych było 

około 450 osób, zaś chorych 18. Czynnikiem etiologicznym ogniska była bakteria Salmonella-

Enteritidis. Drogą szerzenia zakażenia była żywność, natomiast nośnikiem były kopytka 

ziemniaczane. W wyniku wywiadu epidemiologicznego ustalono niewłaściwą obróbkę 

techniczną, jak również niezachowanie zasad higieny (bakterie Salmonelli rozprzestrzeniają się 

bardzo szybko, gdy nie ma zachowanej higieny). Prowadzono nadzór nad OPW (Ostre 

Porażenie Wiotkie). Na terenie powiatu mławskiego nie stwierdzono żadnych przypadków. 

Zarejestrowano 4 przypadki zachorowań na gruźlicę prątkującą. Objęto nadzorem osoby ze 

styczności z chorym na gruźlicę, powiadomiono Podmioty Działalności Leczniczej o 

konieczności przebadania otoczenia chorego. Na bieżąco monitorowane są zachowania na 

choroby zakaźne u uchodźców z Ukrainy. Łącznie w 2023 roku stwierdzono 40 przypadków 

zachorowań, w tym: 8 przypadków zachorowania na SARS-CoV-2, 3 przypadki zachorowania 

na grypę, 2 przypadki zakażenia wirusem RSV, 19 przypadków zachorowania na ospę wietrzną, 

1 przypadek zachorowania na salmonellę, 1 przypadek zachorowania na gruźlicę BK(+), 1 

przypadek zachorowania na biegunkę, 2 przypadki zakażenia HIV, 1 przypadek zachorowania 

na zapalenie opon mózgowych inne i nieokreślone, 1 przypadek zachorowania na bakteryjne 

zapalenie opon mózgowych, 1 przypadek pokąsania przez zwierzę. Bardzo szeroko jest 

prowadzona realizacja Programu (WHO) eliminacji odry i różyczki. Przez cały rok jest 

monitorowany. Nie zarejestrowano żadnego przypadku. Prowadzony jest również nadzór nad 

osobami narażonymi na wściekliznę. Opracowano 69 wywiadów osób pokąsanych przez 

zwierzęta, w tym 22 osoby zastały zakwalifikowane do szczepień przeciwko wściekliźnie. W 

2023 roku w rejestrze stałych nosicieli durów, paradurów oraz innych pałeczek Salmonelli nie 

figuruje żaden nosiciel (osoby, które jeszcze były nosicielami zmarły). W 2023 roku 

zarejestrowano 48 zachorowań na RSV, w tym 18 hospitalizacji, dzieci do lat 2 – 28 

przypadków, 17 hospitalizacji. Zarejestrowano 82 przypadki zachorowań na grypę, w tym 8 

hospitalizacji. Przez cały czas Inspekcja Sanitarna utrzymuje dyżur pod telefonem na wypadek 

wystąpienia ewentualnego zagrożenia. Na terenie powiatu mławskiego nie stwierdza się 

zachorowań na krztuśca i odry, natomiast jest dynamiczny wzrost zachorowań na terenie 

województwa mazowieckiego – Warszawa i powiaty ościenne. Do 31 lipca 2024 roku 

zanotowano 10-krotny wzrost zachorowań na odrę w porównaniu do ubiegłego roku i 19-krotny 
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wzrost w porównaniu do 2021 roku. Z kolei zakażeń krztuścem do końca lipca 2024 r. było 16 

razy więcej, niż w tym samym czasie rok temu, a w porównaniu do roku 2021 to wzrost ponad 

47-krotny. Wzrosty są bardzo duże. Przyczyną może być to, że grupy antyszczepionkowe 

działają i jest odmowa przyjmowania szczepionek, jak również bardzo dużo ludzi przybywa do 

Polski z różnych krajów, gdzie kalendarz szczepień może nie jest tak bardzo przestrzegany. W 

przypadku nie przyjęcia szczepionki przeciwko odrze, która jest trójbalentna (odra, świnka i 

różyczka), czyli automatycznie młodzież nie jest szczepiona przeciwko wspomnianym 

chorobom. Krztusiec jest chorobą, na którą zanika odporność wraz z wiekiem i dlatego może 

dochodzić do tzw. epidemii wyrównawczej. Najbardziej narażone są najmłodsze dzieci, gdyż 

one jeszcze nie mają odporności, a dziadkowie mogą mieć tę chorobę. Nie kwestia 

przechorowania tych chorób jest trudna, a powikłań po nich. Bardzo ważne jest, aby się 

szczepić. Prowadzony jest nadzór nad szczepieniami ochronnymi przez Powiatową Stację 

Sanitarno – Epidemiologiczną, jak i przez całą Inspekcję Sanitarną. Na terenie powiatu 

mławskiego jest 25 podmiotów działalności leczniczej, które wykonują szczepienia. W roku 

sprawozdawczym zgłoszono 65 dzieci, które nie przyjęły szczepień zgodnie z kalendarzem 

szczepień. Opiekowało się nimi 35 rodziców. Najczęściej są to osoby, które nie zaszczepiły 

dziecka bo było chore, bądź zapomniały, przekładały terminy. Prowadzone są rozmowy z tymi 

rodzicami. Część rodziców zaczyna szczepić te dzieci. Typowych antyszczepionkowców na 

terenie powiatu nie odnotowuje się. Zgłoszono 4 niepożadane odczyny poszczepienne – 

przypadki łagodne. Realizowany jest Program eradykacji poliomyelitis oraz eliminacji odry i 

krztuśca. Ogólnie wyszczepialność na terenie powiatu jest wysoka. Na terenie PSSE w Mławie 

jest 656 obiektów żywieniowo – żywnościowych (13 więcej, niż w roku poprzednim). 

Skontrolowano 364 obiekty. Przeprowadzono 652 kontrole i wystawiono decyzje nakazujące 

poprawę stanu sanitarno – higienicznego. Zastrzeżenia, które wynikały z tych decyzji to przede 

wszystkim brak skutecznego zabezpieczenia zakładu przed dostępem szkodników, gryzoni; 

brak czystości i porządku, brak orzeczeń lekarskich do celów sanitarno-epidemiologicznych; 

niewłaściwe warunki przechowywania środków spożywczych, w tym łatwo psujących się; 

niewłaściwa jakość zdrowotna środków spożywczych (sprzedaż środków po upływie terminu 

przydatności do spożycia; brak odpowiedniego oznakowania; brak realizacji odpowiednich 

procedur. Wszystkie te uchybienia świadczą o słabym nadzorze nad przestrzeganiem zasad 

higienicznych przez przedsiębiorców, czy osoby odpowiedzialne. Wiąże się to ze zbyt małym 

zatrudnieniem w stosunku do wymagań. Zarejestrowano 13 interwencji u konsumentów (11 

interwencji potwierdziło się, 2 były bezzasadne). Prowadzono bardzo szeroko promocję 

zdrowia. W ramach projektu „Prawidłowe zasady żywienia zbiorowego dzieci szkolnych 

zgodne z aktualnymi przepisami prawnymi, normami żywienia i zaleceniami żywieniowymi” 

zostało przeprowadzone szkolenie edukacyjne. Adresatami szkolenia były osoby 

odpowiedzialne za żywienie dzieci szkolnych (ajenci, dyrektorzy placówek oświatowych, 

wójtowe). W szkoleniu wzięło udział 26 osób. Celem szkolenia było podniesienie wiedzy na 

temat poprawy jakości przygotowywania posiłków i zasad żywienia dzieci i młodzieży w 

jednostkach oświatowych, a także ograniczenia spożycia żywności, do której dodawane są 

cukry i substancje słodzące, żywności o wysokiej zawartości tłuszczu, soli/sodu, zgodnie z 

Rozporządzeniem. W ramach projektu „Produkcja pierwotna i przestrzeganie przepisów w 

zakresie rolniczego handlu detalicznego przez rolników” Sekcja HŻiŻ przygotowała i 

udostępniła komunikat w formie ulotki na stronach internetowych i Facebooku Powiatowej 

Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Mławie dot. zasad dokonywania wpisów do rejestru. 

Ponadto nawiązano również pisemną współpracę z Urzędami Gmin celem umieszczenia 

informacji dla rolników na stronach internetowych lub tablicach informacyjnych o obowiązku 

dokonywania nieodpłatnej rejestracji działalności rolniczej pochodzenia niezwierzęcego w 

Państwowej Inspekcji Sanitarnej. W momencie ewentualnej kontroli rolnika i braku takiego 

wpisu, kara wynosi około 1 000 zł (wpis jest nieodpłatny). W 2023 r. Sekcja Higieny Żywności, 
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Żywienia i Przedmiotów Użytku Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Mławie 

miała pod nadzorem jeden zakład produkujący napoje energetyzujące, który eksportował swoje 

wyroby poza kraje UE. Przeprowadzono 29 kontroli granicznych, objęto kontrolą i oceniono 

127 partii napojów energetyzujących. Wydano 56 świadectw. Nie wydawano decyzji 

zakazujących wprowadzenia do obrotu żywności importowanej. W celu oceny jakości 

zdrowotnej żywności (szczególnie przeznaczonej do spożycia) produkowanej lub 

wprowadzanej do obrotu podczas sprawowania nadzoru sanitarnego w zakładach w 2023 r. 

pobrano do badan laboratoryjnych 189 prób, z czego 5 prób zakwestionowano. Próbki nie 

spełniały wymagań mikrobiologicznych - badanie wykazało liczbę bakterii Listeria 

monocytogenes wig (ml) w temperaturze 37 °C. Zostało utworzone powiadomienie 

informacyjne w Systemie RASFF – System Wczesnego Ostrzegania o Niebezpiecznej 

Żywności i Paszach, producent został obciążony kosztami za pobór prób i przeprowadzenie 

badań mikrobiologicznych. Do PSSE w Mławie wpłynęło 14 takich powiadomień. W ramach 

tego systemu nadzorowano proces wycofywania środków spożywczych niewłaściwej jakości. 

Często zdarza się, że nadzór jest nie do końca pełny, gdyż kontrolę można przeprowadzać do 

momentu, gdy towar trafia do sklepu, do indywidualnego konsumenta. Wtedy to informacje 

wywieszane są w sklepach, natomiast konsumenci zazwyczaj mało czytają takich informacji. 

W ramach prowadzonego nadzoru nad jakością żywienia w zakładach żywienia zbiorowego 

zamkniętego (szkoły i przedszkola) przeprowadzono 15 ocen teoretyczno-jakościowych 

jadłospisów dekadowych. Większość ocenianych jadłospisów była z błędami z uwagi na: zbyt 

małą ilość warzyw lub owoców dodawanych do posiłków, małą ilość produktów nabiałowych 

oraz posiłków z udziałem ryb, brak uwzględnienia pełnoziarnistych produktów zbożowych. We 

wszystkich zakładach prowadzących żywienie zbiorowe zamknięte dostosowano się do 

wymogów rozporządzenia w zakresie udostępniania informacji w jadłospisach dekadowych na 

temat alergenów wchodzących w skład oferowanych potraw i posiłków. Podczas kontroli 

pracownicy udzielali wskazówek dotyczących właściwego żywienia dzieci oraz wydawano 

zalecenia. W 2023 roku został skontrolowany zakład produkcji suplementów diety. W zakładzie 

odbywa się produkcja suplementów diety na bazie mleka w proszku, serwatki w proszku, 

koncentratu białek serwatkowych, hydrolizatu białka w proszku oraz dodatków: aromatów, 

ekstraktów roślinnych, emulgatorów kwasowości, stabilizatorów, substancji słodzących, 

przeciwutleniaczy. Zakład ma wdrożony system HACCP. Wyprodukowane suplementy diety 

są wprowadzane na rynek krajowy. Sprzedaż suplementów diety jest prowadzona w sklepie 

firmowym oraz w formie sprzedaży internetowej. Nie wydawano decyzji administracyjnych 

oraz nie wpłynęło żadne pismo z GIS w sprawie weryfikacji powiadomień o wprowadzeniu po 

raz pierwszy do obrotu na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej suplementów diety. W 2023 r. 

do rejestru były wpisane 3 sklepy oraz 23 apteki, które prowadzą sprzedaż suplementów diety. 

Podczas śledzenia portali internetowych nie stwierdzono sprzedaży suplementów diety z 

powiatu mławskiego innych niż z ww. zakładów. W 2023 r. skontrolowano 21 aptek. Podczas 

kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości oznakowania, prezentacji i reklamy suplementów 

diety. Kontrole akcyjne stanowią stały element rocznego planu działalności Państwowej 

Inspekcji Sanitarnej w zakresie nadzoru nad żywnością i żywieniem. W okresie letnim i ferii 

zimowych przeprowadzano dodatkowe kontrole w obiektach wypoczynku dzieci i młodzieży. 

Przedmiotem kontroli była higiena przygotowywania posiłków oraz jakość zdrowotna 

używanych surowców, w tym ich identyfikowalność, terminy przydatności do spożycia i 

warunki przechowywania żywności. W kontrolowanych obiektach nie stwierdzono 

nieprawidłowości. Na terenie działania PSSE w Mławie w 2023 r. było wpisanych do rejestru 

28 zakładów prowadzących sprzedaż materiałów i wyrobów przeznaczonych do kontaktu z 

żywnością, w tym 3 hurtownie. Skontrolowano 2 hurtownie oraz 1 sklep prowadzący obrót 

materiałami i wyrobami przeznaczonymi do kontaktu z żywnością. W 2023 r. w ramach 

systemu RASFF nie było przypadku podejmowanych działań dotyczących materiałów i 
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wyrobów przeznaczonych do kontaktu z żywnością. Do badań laboratoryjnych pobrano 3 próby 

materiałów i wyrobów do kontraktu z żywnością, nie było prób kwestionowanych. Celem 

działania pionu Higieny Pracy Państwowej Inspekcji Sanitarnej jest przede wszystkim 

zapobieganie powstawania chorób zawodowych i innych chorób związanych z warunkami 

pracy poprzez sprawowanie bieżącego nadzoru w zakładach pracy - kontrolę przestrzegania 

przepisów określających wymagania higieniczne i zdrowotne dotyczące warunków 

zdrowotnych środowiska pracy. Przeprowadzono 124 kontrole, w 78 zakładach pracy, 

zatrudniających 7079 osób; - wydano 50 decyzji, w tym 32 decyzje merytoryczne i 18 decyzji 

zmieniających - 42 decyzje płatnicze. Nakazy w decyzjach dotyczyły stwierdzonych 

nieprawidłowości w zakresie, m.in. substancji chemicznych i ich mieszanin; badań i pomiarów 

środowiska pracy; oceny ryzyka zawodowego; rejestru prac, których wykonywanie powoduje 

konieczność pozostawania w kontakcie z substancjami chemicznych, ich mieszanin, czynników 

lub procesów technologicznych o działaniu rakotwórczym lub mutagennym; przekazania do 

PWIS informacji o substancjach chemicznych, ich mieszanin, czynników lub procesów 

technologicznych o działaniu rakotwórczym lub mutagennym. W roku sprawozdawczym 2023 

w ewidencji Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Mławie stwierdzono, że 113 

pracowników pracowało w warunkach, gdzie pomiary badań i pomiarów czynników 

szkodliwych dla zdrowia wykazały przekroczenia normatywów higienicznych (NDS i NDN). 

Niektórzy pracownicy byli narażeni jednocześnie na kilka czynników szkodliwych. Najczęściej 

występującym w środowisku pracy czynnikiem szkodliwym dla zdrowia był hałas. Podczas 

przeprowadzonych kontroli stwierdzono, że 111 osób, z uwagi na natężenie hałasu 

przekraczające dopuszczalne normy, pracowało w narażeniu na utratę słuchu, 3 osoby w 

nadmiernym zapyleniu, a 10 osób narażonych było na drgania mechaniczne (wibracja). Liczba 

osób pracujących na stanowiskach, gdzie oświetlenie sztuczne jest niezgodne z wymaganiami 

Polskie Normy – 50. W 2023 roku w ramach nadzoru nad substancjami chemicznymi i ich 

mieszaninami przeprowadzono 61 kontroli dotyczących obrotu i stosowania produktów 

chemicznych. Podczas kontroli zwracano uwagę na karty charakterystyk, poprawność 

oznakowania opakowań wprowadzanych do obrotu i stosowanych w działalności zawodowej 

substancji i mieszanin chemicznych, a także na zawartość masową niedozwolonych substancji 

w powszechnie dostępnych produktach chemicznych. W 2023 roku w ramach nadzoru nad 

substancjami i mieszaninami chemicznymi Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w 

Mławie wstrzymał wprowadzanie oraz zobowiązał producenta do wycofania z obrotu produkt 

zawierający w swoim składzie nie dozwoloną substancje chemiczną, której zawartość 

przekraczała dozwolone normy a użytkowanie miałoby negatywny wpływ na zdrowie lub życie 

konsumentów. W sytuacji tej był to metanol w płynie do spryskiwania szyb. Jest dopuszczona 

pewna ilość w płynie dla samochodów ciężarowych, natomiast dla osobowych niestety nie (w 

omawianej sytuacji nie było zaznaczone dla jakiej grypy może być prowadzona sprzedaż. W 

2023 roku przeprowadzono 6 postępowań w sprawie chorób zawodowych. Wydano 6 decyzji 

stwierdzających choroby zawodowe (Przewlekłe choroby układu ruchu wywołane sposobem 

wykonywania pracy: przewlekłe zapalenie ścięgna i jego pochewki; Przewlekłe choroby układu 

ruchu wywołane sposobem wykonywania pracy: przewlekłe zapalenie kaletki maziowej; 

Przewlekłe choroby układu ruchu wywołane sposobem wykonywania pracy: przewlekłe 

zapalenie okołostawowe barku; Przewlekłe choroby obwodowego układu nerwowego 

wywołane sposobem wykonywania pracy: zespół cieśni w obrębie nadgarstka). 

Przeprowadzono kontrole w 28 zakładach, w których liczba osób narażonych na szkodliwe 

czynniki biologiczne wynosiła 1363 osoby umiarkowane zagrożenie (np. oczyszczalnia 

ścieków), w tym 460 osób pracowała w narażeniu - poważne zagrożenie (SPZOZ, POZ). 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Mławie otrzymał informacje z 36 zakładów, w 

których liczba pracowników narażonych ogółem wynosiła 193 osoby, w tym: • Prace związane 

z narażeniem na pył drewna - 68 osób ogółem, w tym 1 kobieta; • dystrybucja i sprzedaż paliw 
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- 4 osoby ogółem, w tym 1 kobieta; • narażenie na substancje lub mieszaniny chemiczne - 49 

osób ogółem, w tym 16 kobiet; • prace związane z narażeniem na spaliny emitowane z silników 

Diesla -14 osób ogółem, w tym 0 kobiet; • procesy technologiczne związane z narażeniem na 

działanie wielopierścieniowych węglowodorów aromatycznych (WWA), obecnych w sadzy 

węglowej, smołach węglowych i pakach węglowych - 11 osób ogółem, w tym 0 kobiet; • prace 

związane z narażeniem na krzemionkę krystaliczną - 7 osób ogółem, w tym 0 kobiet; • prace 

związane z narażeniem na promieniowanie jonizujące - 40 osoby ogółem, w tym 34 kobiety. 

Następnym obszarem jest działalność w zakresie sanitarnego nadzoru zapobiegawczego. 

Działania są podejmowane wyłącznie na wniosek zainteresowanych przedmiotem. Są to przede 

wszystkim działania prewencyjne zmierzające do zapewnienia właściwego stanu sanitarno – 

higienicznego. W roku sprawozdawczym wydano 23 opinie o uzgodnienia dotyczące projektu 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz projektów 

miejscowych planów zagospodarowania. Uzgodniono w zakresie wymagań higienicznych i 

zdrowotnych 18 decyzji o warunkach zabudowy, Głównie dotyczyły one miasta Mławy. 

Wydano 69 przedsięwzięć oceny oddziaływania na środowisko. Po przeanalizowaniu wydano 

18 opinii o potrzebie przeprowadzenia raportu i jego zakresu. Uzgodniono 18 projektów 

architektoniczno – budowlanych oraz 86 odbiorów obiektów zgłoszonych przez inwestorów. 

Przede wszystkim dotyczyło to obiektów żywieniowych, inwentarskich, budynkjów 

wielorodzinnyc, jak również budynków przedszkoli, świetlic wiejskich, budynków biurowych, 

produkcyjnych, magazynowych. Czynności odbiorowe mają na celu zapewnienie, aby nowy 

obiekt spełniał warunki sanitarno – higieniczne, przede wszystkim prawidłowy układ 

funkcjonalny, właściwą wymianę powietrza, właściwe oświetlenie, woda dobrej jakości, nadzór 

nad gospodarką ściekami i odpadami. Kolejnym obszarem są obiekty użyteczności publicznej. 

Na terenie powiatu mławskiego znajduje się 30 wodociągów publicznych i 3 wodociągi 

lokalne: Krajowy Ośrodek Mieszkaniowo Rehabilitacyjny w Dąbku dla chorych na SM, 

SPZOZ Mława, i Stowarzyszenie Pomocy Bliźniemu „ MAR-KOT” w Miączynie Dużym. 2 

wodociągi nie posiadają urządzeń uzdatniających wodę, ale woda jest dobrej jakości. Na koniec 

2023 roku we wszystkich stwierdzono dobrą jakość wody do spożycia. Dnia 31.08.2023 r. w 

wodzie z wodociągu zbiorowego Parcele Łomskie stwierdzono skażenie wody bakteriami 

grupy coli. Po podjętych przez Zakład Usług Wodnych dla Potrzeb Rolnictwa w Mławie 

działaniach naprawczych i dezynfekcji wyeliminowano przyczynę skażenia i doprowadzono 

wodę do dobrej jakości. Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Mławie wydał 

komunikat i ocenę o przydatności wody do spożycia z wodociągu publicznego w Parcelach 

Łomskich. Kontrole stanu sanitarno-technicznego urządzeń do zaopatrywania ludzi w wodę do 

spożycia oraz nadzór nad jakością wody do spożycia przez ludzi są prowadzone ze szczególną 

starannością i dzięki temu ograniczone jest ryzyko zachorowań. W grudniu 2023 roku na terenie 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji powstało sezonowe kryte lodowisko. Lodowisko 

funkcjonowało od grudnia 2023r. do lutego bieżącego roku. Przeprowadzono kontrole 

sanitarne, w wyniku których pouczono o zaniedbaniach w zakresie stanu sanitarno-

porządkowego i technicznego w obiekcie. W innych obiektach użyteczności publicznej takich 

jak: apteki, przystanki, place zabaw dla dzieci, dworce autobusowe i kolejowe podczas kontroli 

nie stwierdzono uchybień sanitarno-porządkowych. W przypadku pozostałych obiektów 

użyteczności publicznej stwierdzono, że standard świadczonych w nich usług nadal systematycznie 

wzrasta - szczególnie pod względem wyposażenia oraz estetyki. Należy podkreślić, że działania 

kontrolno-represyjne prowadzone przez przedstawicieli Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Mławie przynoszą efekty o czym świadczy zdecydowane polepszenie stanu sanitarno-

technicznego obiektów i związany z tym wzrost bezpieczeństwa sanitarnego przy ich użytkowaniu. 

Bieżącym nadzorem sanitarnym w 2023 r. objęto 64 stałych placówek nauczania i wychowania, 

oraz 7 placówek wypoczynku. Zakres prowadzonego nadzoru sanitarnego obejmował ocenę 

stanu sanitarnego oraz ogół warunków higieniczno-sanitarnych w żłobkach, przedszkolach, 

szkołach oraz innych placówkach oświatowo-wychowawczych, opiekuńczych, szkołach 
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wyższych, a także placówkach wypoczynku zimowego i letniego dzieci i młodzieży. W 2023 r. 

przeprowadzono 100 kontroli. Bieżący nadzór sanitarny nad placówkami sezonowego 

wypoczynku Akcji Letniej i Zimowej prowadzony był na podstawie zgłoszeń zarejestrowanych 

w bazie MEN, których w 2023 r. na nadzorowanym terenie odnotowano ogółem 27 turnusów 

AL. (4 turnusy) i AZ (23 turnusy). Ogółem w całym roku skontrolowano 21 turnusów w trakcie 

akcji wypoczynku. Podczas kontroli szczególną uwagę zwracano na zdrowy i bezpieczny 

wypoczynek dzieci i młodzieży. Kontrolowano warunki zakwaterowania - stan sanitarno-

higieniczny pomieszczeń, w tym ich wyposażenie, organizację wyżywienia, organizację 

transportu uczestników, warunki do utrzymania higieny osobistej oraz zapewnienie opieki 

medycznej. W ramach kampanii edukacyjnej „Zdrowie czas Start” w placówkach oświatowych 

przeprowadzono 2 projekty nt. „Wszystko o wszawicy” oraz „Profilaktyka wad postawy wśród 

dzieci”. W ramach projektów przeprowadzano spotkania edukacyjne z rodzicami dzieci 

przedszkolnych i szkolnych oraz pogadanki tematyczne z uczniami. Pomimo chaosu jaki 

wyniknął po wybuchu wojny, dyrektorzy szkół zapewnili możliwość pobytu i wstępnej nauki 

dla dzieci z Ukrainy. W miarę upływu czasu od początku kolejnego roku szkolnego 23/24, w 

szkołach nadal funkcjonują oddziały przygotowawcze oraz klasy mieszane. Wszystkim 

dzieciom z Ukrainy zapewniono odpowiednie warunki pobytu w placówkach oświatowych. 

Wszystkie placówki nauczania i wychowania systematycznie poprawiają warunki sanitarno - 

higieniczne, tak w aspekcie stanu technicznego jak i warunków do utrzymania higieny (mydło, 

papier toaletowy, ręczniki jednorazowe, bieżąca ciepła woda we wszystkich umywalkach) oraz 

nauki. Biorąc pod uwagę warunki zdrowotne należy stwierdzić, że na podległym terenie nie ma 

placówek oświatowo - wychowawczych o niedostatecznym stanie higieniczno-sanitarnym. 

Stan sanitamo-techniczny systematycznie ulega poprawie, co w konsekwencji wpływa na 

lepsze przystosowanie pomieszczeń i urządzeń do potrzeb nauki w placówkach oświatowo - 

wychowawczych. Jednak w dalszym ciągu funkcjonują placówki wykazujące drobne 

uchybienia w tym zakresie. Coraz większa ilość szkół posiada nowe wyposażenie 

informatyczne - tablice multimedialne, rzutniki, nowy sprzęt komputerowy, indywidualne 

laptopy w klasach dla uczniów. Coraz więcej placówek przystępuje do rządowego programu 

„Laboratoria przyszłości”, co cieszy się dużym zainteresowaniem wśród uczniów. 

Egzekwowanie uchybień odbywa się zgodnie z terminami i na bieżąco w miarę możliwości i 

posiadanych środków finansowych przez placówki. Współpraca z dyrektorami i organami 

prowadzącymi placówki nauczania i wychowania jest dobra. Problemy wynikające z nadzoru 

nad placówkami omawiane są podczas podsumowania kontroli dyrektorom nadzorowanych 

placówek. W sytuacjach szczególnych informacje są przekazywane organom prowadzącym, z 

którymi współpraca jest właściwa (wystąpienia pokontrolne i odpowiedzi oraz uzgodnienia 

podczas spotkań w siedzibie PSSE i Urzędach Gmin). Zadania Sekcji Oświaty Zdrowotnej i 

Promocji Zdrowia wynikają z Ustawy o Państwowej Inspekcji Sanitarnej, założeń Narodowego 

Programu Zdrowia, wytycznych Światowej Organizacji Zdrowia oraz sytuacji 

epidemiologicznej oraz potrzeb zdrowotnych mieszkańców powiatu mławskiego. Do zadań 

Sekcji należy: • realizacja programów prozdrowotnych o zasięgu ogólnopolskim, 

wojewódzkim i lokalnym, • prowadzenie kampanii społecznych, akcji i imprez 

prozdrowotnych, • organizacja szkoleń, konferencji i narad, • współpraca z wieloma 

instytucjami i organizacjami w zakresie zdrowia publicznego, w tym z: placówkami oświatowo 

- wychowawczymi, podmiotami leczniczymi, samorządem lokalnym, stowarzyszeniami i 

organizacjami pozarządowymi oraz lokalnymi mediami • udzielanie porad metodycznych i 

merytorycznych. Obszary działania: Profilaktyka uzależnień; profilaktyka nadwagi i otyłości, 

promocja zdrowego stylu życia; profilaktyka chorób nowotworowych: profilaktyka raka piersi, 

szyjki macicy, czerniaka; profilaktyka chorób odkleszczowych; profilaktyka chorób zakaźnych; 

profilaktyka zatruć pokarmowych; profilaktyka wszawicy; promowanie szczepień ochronnych; 

higiena jamy ustnej; higiena rąk; bezpieczeństwo dzieci podczas wypoczynku. Zakres ten jest 
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bardzo szeroki i zawsze PSSE w Mławie dostosowuje się do potrzeb tematyki jaka występuje 

w szkole. W szkołach jest bardzo szeroko prowadzona promocja zdrowia.  

 

Pan Jacek Szlachta – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Podziękował Pani Dyrektor PSSE w Mławie oraz wszystkim pracownikom Stacji za wkład 

pracy. Dzięki pracy tych osób na terenie powiatu mławskiego nie ma żadnej pandemii, żadnych 

przypadków odry, kokluszu itd. Szczepienność w powiecie mławskim stoi na wysokim 

poziomie – powyżej 90%. Był przypadek salmonelli, natomiast został w zarodku stłumiony, 

wszyscy nosiciele zostali policzeni. Życzył zdrowia i dalszej owocnej pracy.  

 

Pan Marek Linkowski – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

Poinformował, że informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu mławskiego za 2023 

rok została pozytywnie zaopiniowana. Również podziękował Pani Dyrektor PSSE w Mławie i 

jej pracownikom.  

 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Powiedział, że jest to bardzo cenne, że radni tak wysoko oceniają pracę PSSE w Mławie. 

Również dołączył się do podziękowań w imieniu całego powiatu mławskiego. Istotna jest ta 

troska o zdrowie mieszkańców powiatu. Wyraził słowa wdzięczności.  

 

Pani Ewa Sztuba - Dyrektor Państwowej Powiatowej Inspekcji Sanitarnej w Mławie 

Podziękowała za uznanie. 

 

Pan Krzysztof Kwiatek – Wiceprzewodniczący Rady 

Dodał, że pracownicy Sanepidu przeprowadzają kontrole z niezwykłą starannością i 

niesamowitą dokładnością.  

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Pogratulował Pani Dyrektor tak wysokiej oceny pracy Pani Dyrektor i pracowników i życzył 

wszystkiego dobrego.  

 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wybór biegłego rewidenta do 

przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mławie. 

 

Pani Beata Chocholska – Główny Specjalista w Wydziale Edukacji, Sportu i Zdrowia 

Poinformowała, że zgodnie z art. 66 ust. 4 ustawy z dnia 29 września 1994 r. o rachunkowości 

wyboru biegłego rewidenta badającego sprawozdanie dokonuje organ zatwierdzający 

sprawozdanie finansowe jednostki, którym dla SP ZOZ jest Rada Powiatu Mławskiego. Rada 

Powiatu Mławskiego upoważnia Zarząd Powiatu Mławskiego do przeprowadzenia procedury 

wyboru biegłego rewidenta. Po przeprowadzeniu procedury Rada dokona wyboru biegłego 

rewidenta w celu zbadania sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Mławie za 2024 i 2025 rok. Wyboru dokonuje się na dwa lata, można 

ewentualnie przedłużyć tę umowę. Poprzedni biegły rewident zamknął swoją działalność.  

 

Pan Jacek Szlachta – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Poinformował, że Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej wyraziła pozytywną opinię do 

projektu przedstawionej uchwały. 
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Rada Powiatu Mławskiego podjęła uchwałę Nr VI/36/2024 w sprawie wyrażenia zgody na 

wybór biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mławie (16 głosów za, głosowało 

16 radnych). 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia 

konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Mławie. 

 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Poinformował, że Zarząd Powiatu Mławskiego doszedł do porozumienia z Dyrektorem SPZOZ 

w Mławie – Panem Waldemarem Rybakiem w sprawie skrócenia jego zatrudnienia 

wynikającego z konkursu, które powinno zgodnie z umową konkursową skończyć się z końcem 

lutego 2025 roku. W wyniku zawartego porozumienia okres czasu pracy został skrócony do 30 

listopada 2024 roku. W tym czasie organ założycielski winien przeprowadzić konkurs celem 

wyboru dyrektora. W związku z powyższym przedłożony jest projekt uchwały, który umożliwi 

powołanie Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mławie.  

 

Pani Beata Chocholska – Główny Specjalista w Wydziale Edukacji, Sportu i Zdrowia 

Poinformowała, że zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Zdrowia w sprawie sposobu 

przeprowadzenia konkursu na niektóre stanowiska kierownicze w podmiocie leczniczym nie 

będącym przedsiębiorcą, Komisja Konkursowa powinna liczyć od 3 do 6 przedstawicieli 

podmiotu tworzącego posiadające wyższe wykształcenie, w tym przynajmniej jeden lekarz oraz 

przedstawiciel Rady Społecznej SPZOZ. Lekarz jest już wskazany – jest to Jakub Piotrkowicz 

oraz przedstawiciel Rady Społecznej SPZOZ – Marek Linkowski. Powołanie Komisji 

Konkursowej wszczyna procedurę rozpoczęcia konkursu na stanowisko Dyrektora SPZOZ w 

Mławie.  

Pan Krzysztof Kwiatek – Wiceprzewodniczący Rady 

Zapytał, czy Przewodniczącego Komisji Konkursowej wybiera Rada Powiatu? 

 

Pani Beata Chocholska – Główny Specjalista w Wydziale Edukacji, Sportu i Zdrowia 

Odpowiedziała, że tak. 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Zgłosił kandydaturę Wicestarosty Pana Tomasza Chodubskiego. W kompetencjach 

Wicestarosty jest również nadzór nad szpitalem. W związku z powyższym dobrze by było, aby 

osoba Wicestarosty brała udział w pracach Komisji Konkursowej. Zaproponował, aby Pan 

Tomasz Chodubski został powołany na Przewodniczącego tej Komisji.   

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zapytał, czy Pan Tomasz Chodubski wyraża zgodę? 

 

Pan Tomasz Chodubski – Wicestarosta wyraził zgodę. 
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Pan Jacek Szlachta – Radny Powiatu 

Zgłosił kandydaturę Pani Barbary Tańskiej z racji wykonywanego zawodu pielęgniarki.  

 

Radna Pani Barbara Tańska wyraziła zgodę. 

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zgłosił kandydaturę Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pana Jacka 

Szlachty. 

 

Radny Pan Jacek Szlachta wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Pan Krzysztof Kwiatek – Wiceprzewodniczący Rady 

Zgłosił kandydaturę radnego Pana Artura Kacprzaka, który jest również ekonomistą.  

 

Radny Pan Artur Kacprzak wyraził zgodę. 

 

Pan Jacek Szlachta – Radny Powiatu 

Zgłosił kandydaturę Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Pana Artura Dębskiego, który 

reprezentuje pogląd mieszkańców miasta Mławy, których pogląd również należy uwzględnić.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Pan Artur Dębski wyraził zgodę. 

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Przedstawił projekt uchwały z uwzględnionymi kandydaturami na członków Komisji 

Konkursowej. 

 

Pan Jacek Szlachta – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Poinformował, że Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej wyraziła pozytywną opinię do 

projektu przedstawionej uchwały. 

 

 

Rada Powiatu Mławskiego podjęła uchwałę Nr VI/37/2024 w sprawie powołania Komisji 

Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mławie (16 głosów za, w głosowaniu udział wzięło 

16 radnych).  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Ogłosił 15 minut przerwy. 

 

Po przerwie wznowił obrady. 

 

Pan Michał Nowakowski – Radny Powiatu 

Opuścił obrady Sesji. 
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Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2024 r. 

 

Pani Beata Chocholska – Główny Specjalista w Wydziale Edukacji, Sportu i Zdrowia 

Poinformowała, że Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczył 

dla powiatu mławskiego na 2024 rok środki finansowe w wysokości 1 658 038,00 zł na zadania 

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej. Uchwałą Nr LIX/399/2024 Rady Powiatu 

Mławskiego z dnia 27 lutego 2024 roku kwota ta została podzielona w następujący sposób: 

200 000 zł na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej, natomiast 1 458 038,00 zł na zadania 

z zakresu rehabilitacji społecznej. W dniu 9 września 2024 roku wpłynęło pismo z 

Powiatowego Urzędu Pracy w Mławie o niewykorzystaniu przyznanych dla nich środków w 

wysokości 200 000 zł. W związku z tym proponuje się przesunąć te środki niewykorzystane na 

zadania z rehabilitacji społecznej, aby w pełni wykorzystać przyznane środki.  

 

Pan Jacek Szlachta – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Poinformował, że Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej wyraziła pozytywną opinię do 

projektu przedstawionej uchwały. 

 

Pan Mariusz Chmielak – Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Spraw Regulaminowych 

Poinformował, że Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu przedstawionej uchwały. 

 

Pan Krzysztof Kwiatek – Wiceprzewodniczący Rady 

Zapytał, co było powodem niewykorzystania tych środków finansowych skoro na początku 

roku Powiatowy Urząd Pracy zabiegał o otrzymanie środków finansowych? W ubiegłym roku 

była podobna sytuacja – kwota niewykorzystana została zwracana. 

 

Pani Aldona Zasina – Z-ca Dyrektora PUP w Mławie 

Odpowiedziała, że zadania związane z rehabilitacją osób niepełnosprawnych są podzielone 

pomiędzy Powiatowy Urząd Pracy i Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. PUP zajmuje się 

aktywizacją zawodową, żeby dać szansę pracodawcom i osobom niepełnosprawnym. W 

związku z tym co roku występują o takie środki. Każdy pracodawca wie, że te środki są. 

Warunki zatrudniania osób niepełnosprawnych są jednak troszeczkę trudniejsze, wymagają 

większych nakładów od pracodawców i pomimo ogłaszanych konkursów i wizyt pośredników 

pracy nie było odzewu. W związku z tym zwolnione zostały środki.  

 

Pan Krzysztof Kwiatek – Wiceprzewodniczący Rady 

Zwrócił uwagę, aby na przyszły rok inaczej dokonywać podziału środków finansowych, aby 

nie były konieczne zwroty. Wiadomym jest, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 

wykorzysta te środki finansowe jeszcze w tym 2024 roku, gdyż było złożonych około 650 

wniosków różnego rodzaju o dofinansowanie. Niemniej jednak mogą być trudności (np. może 

być problem ze znalezieniem wykonawcy projektu modernizacji łazienki dla osoby 

niepełnosprawnej, która złożyła wniosek o dofinasowanie). Lepiej jest na początku roku 

dokonać właściwego podziału. 
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Pani Aldona Zasina – Z-ca Dyrektora PUP w Mławie 

Powiedziała, że PUP w Mławie na bieżąco współpracuje z PCPR w Mławie. Posiadają pewne 

ustalenia, z których wynika, że nie jest to jeszcze za późno, aby dokonać zwrotu i przekazać 

środki do PCPR. Ogólnie nie da się takiej sytuacji zaplanować, ustalić, uzgodnić między 

wspomnianymi instytucjami.  

 

Pan Jacek Szlachta – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Poinformował, że Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej wyraziła pozytywną opinię do 

projektu przedstawionej uchwały. 

 

Pan Mariusz Chmielak – Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Spraw Regulaminowych 

Poinformował, że Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu przedstawionej uchwały. 

 

 

Rada Powiatu Mławskiego podjęła uchwałę Nr VI/38/2024 w sprawie zmian wysokości 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na 

realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2024 r. (15 głosów za, w 

głosowaniu udział wzięło 15 radnych).  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Mławskiego. 

 

Pani Joanna Marcinkowska – Z-ca Dyrektora Wydziału Organizacyjnego, Spraw 

Obywatelskich i Biura Rady Powiatu 

Poinformowała, że  zgodnie art. 2 ust. 4 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym uchwalenie statutu powiatu należy do wyłącznej właściwości Rady 

Powiatu. Obowiązujący statut został uchwalony w 2009 roku, czyli 15 lat temu. Na 

przestrzeni tego okresu był zmieniany 6-cio krotnie. I tak przygotowany został nowy 

statut w formie projektu, który został uzgodniony z radcą prawnym oraz nadzorem 

prawnym wojewody. Celem opracowania nowego statutu jest dostosowanie zapisów do 

obowiązującego stanu prawnego i faktycznego. Zmiany mają charakter porządkowy. 

Treści zapisów powtórzonych z wprost z ustawy ustrojowej zostały usunięte, niektóre 

zapisy zostały powielone, natomiast zapisy których brakuje zostały dodane np. 

- użyczenie radnym sprzętu elektronicznego, celem wykonywania funkcji radnego, 

(§14) 

- głosowanie za pomocą urządzeń elektronicznych, (§30) 

- zasady działania komisji Skarg, Wniosków i Petycji (od §42 do §44) 

- określony został skład liczbowy stałych komisji rady  (§35) 

- Oraz kwestie związane z nagrywaniem w celu sporządzenia protokołu. (§33) 

„Nagranie przechowuje się do czasu przyjęcia protokołu, po czym usuwa się je trwale z 

nośnika. Zapisy nagrania stanowią jedynie środek pomocniczy do sporządzania 
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protokołu pisemnego i nie są dopuszczane jako format dokumentacji pracy rady w 

systemie kancelaryjnym”. 

- W statucie wymienione zostały wszystkie jednostki organizacyjne powiatu oraz 

powiatowe służby, inspekcje i straże. (§53 i §54) 

Dokument został wysłany do wszystkich Państwa radnych, był przedmiotem obrad 

wszystkich stałych komisji rady. Nikt nie zgłosił uwag i poprawek. 

Uchwalenie nowego Statutu Powiatu Mławskiego pozwoli na usprawnienie 

funkcjonowania organów powiatu oraz dostosowanie tego aktu prawa miejscowego do 

obowiązujących przepisów. 

 

Pan Sławomir Wieczorek – Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Poinformował, że Komisja Rewizyjna wyraziła pozytywną opinię do projektu przedstawionej 

uchwały. 

 

Pan Mariusz Chmielak – Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Spraw Regulaminowych 

Poinformował, że Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu przedstawionej uchwały. 

 

Pan Jerzy Nowakowski – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  

Poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki wyraziła pozytywną opinię 

do projektu przedstawionej uchwały. 

 

Pan Jacek Szlachta – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Poinformował, że Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej wyraziła pozytywną opinię do 

projektu przedstawionej uchwały. 

 

Pan Marek Linkowski – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

Poinformował, że Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska wyraziła pozytywną 

opinię do projektu przedstawionej uchwały. 

 

Pan Sławomir Wieczorek – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, 

Transportu i Dróg 

Poinformował, że Komisja Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Transportu i Dróg wyraziła 

pozytywną opinię do projektu przedstawionej uchwały. 

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Otworzył dyskusję nad projektem statutu. Z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu, zamknął 

dyskusję i zarządził głosowanie. 

 

Rada Powiatu Mławskiego podjęła uchwałę Nr VI/39/2024 w sprawie uchwalenia Statutu 

Powiatu Mławskiego (15 głosów za, w głosowaniu udział wzięło 15 radnych).  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kłodzkiego na 

usuwanie skutków powodzi. 

 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Poinformował, że pomoc rzeczowa dla Powiatu Kłodzkiego dotyczyłaby zakupu osuszaczy 

powietrza. Pani Dyrektor Wydziału Promocji, Funduszy Pomocowych i Rozwoju zorientowała 

się, że w ramach kwoty do 40 000 zł można zakupić 8 osuszaczy. Po przyjęciu uchwały Rady 

Powiatu Mławskiego niezwłocznie zostaną podjęte działania, aby jak najszybciej pomoc trafiła 

do mieszkańców Powiatu Kłodzkiego.  

 

Pan Mariusz Chmielak – Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Spraw Regulaminowych 

Poinformował, że Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu przedstawionej uchwały. 

 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Zaznaczył, że Powiat Mławski udziela wsparcia powodzianom nie tylko z pieniędzy 

publicznych, ale również trwa zbiórka na subkonto wydzielone w Starostwie Powiatowym w 

Mławie. Podziękował za dotychczas dokonane wpłaty. W chwili obecnej na subkoncie jest 

około 7 600 zł. Konto jest nadal otwarte, jeżeli ktoś we własnym zakresie chciałby wesprzeć 

powodzian to zachęcił do wpłat. Ze wstępnych ustaleń wynika, ze po zakupie 8 osuszaczy 

powietrza, można by zakupić jeszcze jeden z pieniędzy zgromadzonych na subkoncie. Sprzęt 

ten jest na chwilę obecną najbardziej potrzebny mieszkańcom dotkniętym powodzią.   

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zachęcił do dokonywania wpłat na wspomniane subkonto, gdyż to najbezpieczniejsza droga 

przekazania środków finansowych poszkodowanym. Należy uważać na oszustów, którzy 

prowadzą fałszywe zbiórki. 

Pan Krzysztof Kwiatek – Wiceprzewodniczący Rady 

Zapytał, czy pomoc rzeczowa, na którą była prowadzona zbiórka, została przekazana do 

Powiatu Kłodzkiego?  

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Powiedział, że pomoc rzeczowa zbierana na terenie Powiatu Mławskiego trafiła już do Powiatu 

Brzeskiego.  

Pan Michał Nowakowski – Radny Powiatu 

Dołączył do obrad sesji. 

 

 

Rada Powiatu Mławskiego podjęła uchwałę Nr VI/40/2024 w sprawie uchwalenia Statutu 

Powiatu Mławskiego (16 głosów za, w głosowaniu udział wzięło 16 radnych).  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Mławskiego. 

Pani Mariola Rostkowska – Skarbnik Powiatu 

Poinformowała, że zmiany W Wieloletniej Prognozie Finansowej dokonano w zakresie 

następujących przedsięwzięć: 

I. W zakresie programów, projektów lub zadań związanych z programami 

realizowanymi z udziałem środków z UE: 

1). Program Erasmus+ 2024-1-PL01-KA121-SCH-000213362 – ZS4 – zmiana w 

przedsięwzięciu obejmuje m.in.: 

a) zmniejszenie łącznych nakładów ogółem oraz limitu zobowiązań na realizację 

zadania o kwotę 8 093,41 zł; 

b) zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w roku budżetowym o kwotę 

6 646,36 zł; 

c) zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w roku 2025 o kwotę 1 447,05 

zł; 

2). Program Erasmus+ 2024-1-PL01-KA121-VET-000213386 – ZS4 – zmiana w  

przedsięwzięciu obejmuje m.in.: 

d) zmniejszenie łącznych nakładów ogółem oraz limitu zobowiązań na realizację 

zadania o kwotę 9 189,87 zł; 

e) zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w roku 2025 o kwotę 9 189,87 

zł; 

II.   W zakresie programów, projektów lub zadań innych (finansowanych ze środków 

krajowych): 

1). Opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania: Rozbudowa drogi powiatowej nr 

2328W – ul. Podmiejska w Mławie – zmiana w przedsięwzięciu obejmuje m.in.: 

f) zmniejszenie łącznych nakładów ogółem oraz limitu zobowiązań na realizację 

zadania o kwotę 11 380,00 zł; 

g) zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w latach 2025-2026 o kwotę 

11 380,00 zł. 

Dochody bieżące zwiększają się o kwotę 2 590 689,910 zł, w tym z tytułu dotacji i środków 

przeznaczonych na cele bieżące w wysokości 1 968 100,00 zł oraz z tytułu pozostałych 

dochodów o kwotę 622 589,90 zł.  

Dochody majątkowe zwiększają się o kwotę 40 376,93 zł, w tym z tytułu dotacji oraz środków 

przeznaczonych na inwestycje w wysokości 38 851,60 zł oraz zwiększają się ze sprzedaży 

majątku w wysokości 225,33 zł i z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w 

prawo własności w wysokości 1 300,00 zł.  

Wydatki bieżące zwiększają się o kwotę 2 523 836,83 zł, w tym na wynagrodzenia i składki od 

nich naliczane w wysokości 996 002,56 zł oraz zwiększają się pozostałe wydatki w wysokości 

1 527 834,27 zł.  

Wydatki majątkowe zwiększają się o kwotę 107 230,00 zł, w tym na zadanie inwestycyjne 

roczne pn.: „Wykonanie audytów energetycznych dla Zespołu Szkół nr 1 w Mławie, Zespołu 

Szkół nr 2 w Mławie, I Liceum Ogólnokształcącego w Mławie i Zespołu Szkół nr 4 w Mławie” 

w wysokości 40 000,00 zł, na zadanie inwestycyjne roczne pn.: „Wykonanie audytu 

energetycznego dla Starostwa Powiatowego w Mławie” w wysokości 10 000,00 zł, na zadanie 

inwestycyjne roczne pn.: „Zakup kuchni gastronomicznej wolnostojącej 6-cio palnikowej” dla 
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Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych w 

Kowalewie w wysokości 15 000,00 zł oraz zwiększenie środków na zadanie pn.: 

„Wzmocnienie cyberbezpieczeństwa – zakup systemu SIEM” w wysokości 42 230,00 zł. 

 

Dochody ogółem po zmianach wynoszą 158 427 924,20 zł, a wydatki ogółem wynoszą 

180 292 226,30 zł. 

Wynik budżetu (deficyt) pozostaje na niezmienionym poziomie i wynosi 21 864 302,10 zł, w 

tym: 

1. Kredyty, pożyczki lub papiery wartościowe – 3 000 000,00 zł; 

2. Nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych – 13 754 364,69 zł; 

3. Wolne środki na koniec 2023 r. – 5 109 937,41 zł. 

Przychody nie uległy zmianie. Rozchody nie uległy zmianie. Kwota długu jest na tym samym 

poziomie. Powiat Mławski zachowuje relację art. 242 i art. 243 ustawy o finansach 

publicznych.  

 

Pan Mariusz Chmielak – Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Spraw Regulaminowych 

Poinformował, że Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu przedstawionej uchwały. 

 

 

Rada Powiatu Mławskiego podjęła uchwałę Nr VI/41/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Mławskiego (16 głosów za, w głosowaniu udział wzięło 16 

radnych).  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Mławskiego na rok 

2024. 

Pani Mariola Rostkowska – Skarbnik Powiatu 

Poinformowała, że budżet po stronie dochodów zwiększa się o kwotę 1 627 377,95 zł (per 

saldo), w tym dochody bieżące zwiększają się o kwotę 1 587 001,02 zł (per saldo), dochody 

majątkowe zwiększają się o kwotę 40 376,93 zł (per saldo). Zmiany następują w oparciu o 

następujące wnioski: 

1. Wniosek Wydziału Promocji, Funduszy Pomocowych i Rozwoju w sprawie zwiększenia 

dochodów i wydatków z tytułu wpływu środków za wyróżnienie dla Powiatu Mławskiego w 

Mazowieckim konkursie na najładniejszy wieniec dożynkowy w wysokości 2 000,00 zł. Po 

stronie wydatkowej powyższe środki przeznaczone będą na promocję powiatu.  

2. Wniosek Powiatowego Zarządu Dróg w sprawie zwiększenia dochodów i wydatków z tytułu 

pomocy finansowej z Samorządu Województwa Mazowieckiego w wysokości 1 000 000,00 zł 

na zadanie remontowe pn.: „Remont dróg powiatowych na terenie powiatu mławskiego”. 

Ponadto zwiększa się udział środków własnych w wysokości 1 760 197,00 zł pochodzących ze 

zwiększonych ponad planowych dochodów z tytułu realizacji zadań z zakresu administracji 

rządowej (prowizja zwiększona o kwotę 403 296,84 zł) w wysokości 400 000,00 zł oraz ze 
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środków „odnowa nawierzchni bitumicznej” z planu finansowego PZD w wysokości 1 360 

197,00 zł. Łączna wartość zadania została ustalona w wysokości 2 760 197,00 zł. 

3. Wniosek Powiatowego Zarządu Dróg w sprawie zwiększenia dochodów z tytułu podatku od 

towarów i usług VAT w wysokości 4 734,00 zł, które zostaną wprowadzone po stronie 

wydatkowej do planu finansowego Starostwa Powiatowego w związku z centralizacją VAT.  

4. Wniosek Wydziału Finansowo-Budżetowego w sprawie zwiększenia dochodów z tytułu 

podatku od towarów i usług VAT w ogólnej wysokości 6 782,28 zł, które zostaną wprowadzone 

po stronie wydatkowej do planu finansowego Starostwa Powiatowego w związku z 

centralizacją VAT.  

5. Wniosek Wydziału Finansowo-Budżetowego w sprawie przesunięcia dochodów z opłat za 

zezwolenia, koncesje oraz koszty egzekucyjne w ogólnej wysokości 61 462,50 zł, celem 

prawidłowego ujęcia w klasyfikacji budżetowej. Ponadto zwiększa się dochody z tytułu 

kosztów egzekucyjnych, opłat komunikacyjnych oraz różnych opłat w wysokości 145 603,16 

zł z przeznaczeniem na: - zadanie inwestycyjne roczne pn.: „Wykonanie audytów 

energetycznych dla Zespołu Szkół nr 1 w Mławie, Zespołu Szkół nr 2 w Mławie, I Liceum 

Ogólnokształcącego w Mławie i Zespołu Szkół nr 4 w Mławie” w wysokości 40 000 zł, - 

zadanie inwestycyjne roczne pn.: „Wykonanie audytu energetycznego dla Starostwa 

Powiatowego w Mławie” w wysokości 10 000 zł, - zadanie bieżące pn.: „Sporządzenie wniosku 

wraz z załącznikami do programu priorytetowego: Wymiana źródeł ciepła i poprawa 

efektywności energetycznej szkół w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia 

Odporności” w wysokości 20 000,00 zł, - na zabezpieczenie brakujących środków na usuwanie 

pojazdów z dróg w wysokości 78 900,00 zł. Brakujące środki w wysokości 3 296,84 zł 

pochodzą ze zwiększonych dochodów z poz. 2 uzasadnienia.  

6. Wniosek Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w sprawie zwiększenia dochodów 

i wydatków w ogólnej wysokości 26 938,42 zł z tytułu wpływu z różnych dochodów, z 

przeznaczeniem na uzupełnienie brakujących środków na zakup energii oraz zakup usług 

pozostałych.  

7. Wniosek Zespołu Szkół nr 3 w Mławie w sprawie zwiększenia dochodów z tytułu podatku 

od towarów i usług VAT w wysokości 2 547,00 zł, które zostaną wprowadzone po stronie 

wydatkowej do planu finansowego Starostwa Powiatowego w związku z centralizacją VAT. 8. 

Wniosek Wydziału Edukacji, Sportu i Zdrowia w sprawie zwiększenia dochodów z tytułu 

dotacji na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień między JST z Powiatem 

Działdowskim i Ciechanowskim w ramach udziału w kosztach nauczania religii w ogólnej 

wysokości 925,28 zł, które zostaną przeznaczone na sfinansowanie wydatków na zatrudnienie 

nauczyciela religii.  

9. Wniosek I Liceum Ogólnokształcącego w sprawie zwiększenia dochodów z tytułu podatku 

od towarów i usług VAT w wysokości 1 168,00 zł, które zostaną wprowadzone po stronie 

wydatkowej do planu finansowego Starostwa Powiatowego w związku z centralizacją VAT. 

Ponadto dokonuje się przesunięć po stronie wydatków bieżących w wysokości 1 150,00 zł z 

przeznaczeniem na szkolenia dla pracowników.  

10. Wniosek Wydziału Edukacji, Sportu i Zdrowia w sprawie zwiększenia dochodów i 

wydatków w wysokości 35 901,00 zł, w ramach przyznanych środków od Wojewody 

Mazowieckiego na realizację rządowego programu „Dofinansowanie wynagrodzeń rodzin 

zastępczych zawodowych i prowadzących rodzinne domy dziecka na lata 2024-2027”. 

Realizatorem zadania będzie Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Mławie.  
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11. Wniosek Powiatowego Urzędu Pracy w Mławie w sprawie zwiększenia dochodów i 

wydatków w wysokości 4 045,53 zł z tytułu wpływu kar i odszkodowań, z przeznaczeniem na 

uzupełnienie środków na zakup usług remontowych.  

12. Wniosek Bursy Szkolnej w Mławie w sprawie zwiększenia dochodów z tytułu podatku od 

towarów i usług VAT w wysokości 12 000,00 zł, które zostaną wprowadzone po stronie 

wydatkowej do planu finansowego Starostwa Powiatowego w związku z centralizacją VAT.  

13. Wniosek Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 

w Kowalewie w sprawie zwiększenia dochodów w wysokości 15 000,00 zł z tytułu 

zwiększonych wpływów z tytułu grzywien, mandatów i kar z przeznaczeniem na zadanie 

inwestycyjne roczne pn.: „Zakup kuchni gastronomicznej wolnostojącej 6-cio palnikowej”.  

14. Wniosek Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 

w sprawie zmniejszenia dochodów i wydatków w ogólnej wysokości 54 989,01 zł w ramach 

pieczy zastępczej w formie dotacji i usługi zawartych porozumień z powiatem: sierpeckim i 

legionowskim. Ponadto dokonuje się zwiększeń dochodów i wydatków w wysokości 3 071,81 

zł w ramach pieczy zastępczej w formie dotacji i usługi zawartych porozumień z powiatem: 

mińskim, ciechanowskim, żyrardowskim i Miastem Olszyn z przeznaczeniem na rodziny 

zastępcze, celem prawidłowej realizacji planu.  

15. Wniosek Mławskiej Hali Sportowej w sprawie proponowanej kwoty zwiększenia 

dochodów i wydatków w wysokości 25 000,00 zł z tytułu dotacji celowej w wysokości 50% 

kosztów utrzymania bieżącej działalności z przeznaczeniem na brakujące środki na zakup 

energii. Ponadto przesuwa się środki własne w wysokości 25 000,00 zł z przeznaczeniem na 

zakup energii, jako udział środków własnych. Łączny koszt dotacji po dokonanych zmianach 

wynosi 730 574,50 zł.  

Budżet po stronie wydatków zwiększa się o kwotę 3 973 765,50 zł i zmniejsza się o kwotę 2 

346 387,55 zł (per saldo +1 627 377,95 zł), w tym wydatki bieżące zwiększają się o kwotę 

1 520 147,95 zł (per saldo), wydatki majątkowe zwiększają się o kwotę 107.230,00 zł (per 

saldo). Zmiany następują w oparciu o następujące wnioski:  

1. Wniosek Wydziału Promocji, Funduszy Pomocowych i Rozwoju w sprawie zmniejszenia 

środków dla zadania inwestycyjnego rocznego pn.: „Przebudowa drogi dojazdowej do mostu 

na rzece Seracz w Mławie” do wysokości 5 552 679,70 zł (w tym środki z rezerwy Ministerstwa 

Finansów w wys. 2 776 339,85 zł, pomoc fin. z Miasta Mława w wys. 1 388 169,93 zł i środki 

własne powiatu w wys. 1 388 169,92 zł). Powstałe oszczędności z rezerwy subwencji ogólnej 

budżetu państwa przeznacza się na nowe zadanie inwestycyjne roczne pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 2364W ul. Płocka w Mławie odc. od km 1+000,00 do 1+550,98” w wysokości 

łącznej 647 320,30 zł (w tym środki: z rezerwy Ministerstwa Finansów w wys. 323 660,15 zł, 

pomoc fin. z Miasta Mława w wys. 161 830,08 zł i środki własne powiatu w wys. 161 830,07 

zł). W związku z rozstrzygnięciem przetargu na zadaniu pierwszym powstały oszczędności w 

wysokości 647 320,30 zł, stąd propozycja utworzenia nowego zadania celem prawidłowej 

realizacji środków subwencji ogólnej.  

2. Wniosek Wydziału Infrastruktury w sprawie przesunięcia wydatków bieżących na wydatki 

majątkowe w zakresie programów i projektów związanych z programami realizowanymi z 

udziałem środków unijnych na zadanie pn.: „Wzmocnienie cyberbezpieczeństwa w Starostwie 

Powiatowym w Mławie” w łącznej wysokości 42 230,00 zł z przeznaczeniem na zakup serwera. 

Całkowita wartość zadania pozostaje na niezmienionym poziomie.  

3. Wniosek Wydziału Edukacji, Sportu i Zdrowia w sprawie przesunięcia środków w wysokości 

28 000,00 zł na przeprowadzenie kursów zawodowych dla uczniów, zgodnie z zawartym 

porozumieniem z Powiatem Żuromińskim. Ponadto dokonuje się przesunięć pomiędzy kursami 
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w ogólnej wysokości 15 600,00 zł (przesunięcie z powiatu płońskiego – 9 150,00 zł i 

Szydłowieckiego – 6 450,00 zł na Powiat Gostyniński).  

4. Wniosek Wydziału Edukacji i Zdrowia w sprawie przesunięcia środków w wysokości 111 

000,00 zł w ramach dotacji dla szkół publicznych i niepublicznych w planie finansowym 

Starostwa Powiatowego. Na wniosek Bursy Szkolnej w Mławie w planie finansowym 

dochodów oświatowych dokonuje się zwiększeń dochodów i wydatków w wysokości 130 

000,00 zł, w związku z przewidywaną realizacją dochodów i wydatków do końca roku 2024. 

 

Pan Mariusz Chmielak – Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Spraw Regulaminowych 

Poinformował, że Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu przedstawionej uchwały. 

 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Zwrócił uwagę na dwie bardzo istotne, przedstawione Radzie Powiatu Mławskiego zmiany. 

Pierwsza dotyczy środków na remonty dróg. Na początku bieżącej kadencji zostało 

zadeklarowane, iż będą starania, aby wykonywać więcej odnów nawierzchnią bitumiczną, 

szczególnie na tych drogach, które są mocno zdegradowane (remontowanie ich poprzez 

powierzchniowe utrwalenie). Na ten cel zostały pozyskane środki z Samorządu Województwa 

Mazowieckiego i dzięki również środkom Powiatu Mławskiego zostaną wyremontowane drogi 

w taki sposób, aby mieszkańcy byli zadowoleni. Blisko 6 km dróg jest przewidzianych do 

remontu. Ma nadzieję, że takie remonty będą kontynuowane w przyszłym roku i że więcej 

nawierzchni dróg zostało poprawionych, aby mieszkańcy mogli bezpiecznie poruszać się po 

nich. Druga zmiana dotyczy przeznaczenia z budżetu Powiatu Mławskiego środków na audyty 

energetyczne czterech szkół i budynku Starostwa Powiatowego w Mławie. Z dniem dzisiejszym 

Mazowiecka Jednostka Wdrażania Projektów Unijnych otworzyła nabór ze środków KPO, 

czyli Krajowego Planu Odbudowy. Jest możliwość składania wniosków na wymianę źródeł 

ciepła dla jednostek oświatowych, a konkretnie dla szkół. Rozważone zostały wszystkie szkoły 

ponadpodstawowe Powiatu Mławskiego, jednak na chwilę obecną jeszcze trudno powiedzieć, 

które szkoły zostaną wybrane do wniosku. Wymagania konkursowe są takie, aby zaoszczędzić 

co najmniej 30% energii po przeprowadzeniu inwestycji – audyt na wejściu, jak również audyt 

na wyjściu – nie mniej niż 25% tej energii, którą w wyniku przeprowadzonej inwestycji 

zaoszczędzono. Wraz z przeprowadzeniem audytu zabezpieczane są środki na pełne złożenie 

wniosku do Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Projektów Unijnych, gdzie nabór wniosków 

będzie trwać do 20 grudnia 2024 roku. Wnioski są rozpatrywane w kolejności złożenia i 

napływających wniosków, aż do wyczerpania środków. Na ten jest zaplanowanych dla całego 

kraju 1 mld 400 mln złotych. Można wnioskować o całą kwotę dofinansowania. Niemniej 

jednak VAT jest niekwalifikowany. 

 

Pan Jerzy Nowakowski – Radny Powiatu 

Poprosił Panią Skarbnik Powiatu o wyjaśnienie zapisu w uzasadnieniu do omawianej uchwały, 

gdzie jest napisane, że na wniosek Bursy Szkolnej w Mławie w planie finansowym dochodów 

oświatowych dokonuje się zwiększenia dochodów i wydatków w wysokości 130 000 zł z 

przewidywaną realizacją dochodów i wydatków do końca roku 2024. Zapytał z czego wynikają 

te zmiany? 
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Pani Mariola Rostkowska – Skarbnik Powiatu 

Odpowiedziała, że wspomniane dochody są z dochodów oświatowych, czyli dotyczą żywienia. 

Jednostka w poprzedniej uchwale Rady Powiatu dokonała zmniejszenia. Nie doszacowała, że 

tych dochodów ma już więcej i Rada Powiatu daje dla jednostki upoważnienie, iż powinna te 

dochody zrealizować. W związku z tym, że miały miejsce kolonie w okresie letnim, to tych 

dochodów powstało więcej z żywienia. Wydatek musi się zgadzać z dochodami, dlatego po 

stronie dochodowej i wydatkowej dokonuje się zwiększenia. Z tych dochodów oświatowych 

korzysta również Zespół Szkół nr 1 i Powiatowy Ośrodek Doskonalenia Nauczycieli - trzy 

jednostki oświatowe, które realizują takie dochody oświatowe poza planem, natomiast Bursa 

Szkolna realizuje ich najwięcej. Rada Powiatu upoważnia do realizacji takich dochodów, 

dlatego musi być to ujęte w planie, aby można je realizować. 

 

 

Rada Powiatu Mławskiego podjęła uchwałę Nr VI/42/2024 w sprawie zmiany Uchwały 

Budżetowej Powiatu Mławskiego na rok 2024 (16 głosów za, w głosowaniu udział wzięło 16 

radnych).  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez Powiat Mławski 

długoterminowej pożyczki. 

 

Pani Mariola Rostkowska – Skarbnik Powiatu 

Poinformowała, że uchwała w sprawie zaciągnięcia przez Powiat Mławski długoterminowej 

pożyczki ma swoje uzasadnienie w planowanym deficycie Budżetu Powiatu Mławskiego na 

rok 2024. Według zmian do uchwały budżetowej deficyt planowany ustalony został na 

poziomie 3 000 000,00 zł. Źródłem jego sfinansowania określona została długoterminowa 

pożyczka z banku w wysokości 3 000 000,00 zł na zadania inwestycyjne, na które brakuje 

środków. Przy projekcie budżetu zastanawiano się nad obligacjami. Po dwóch latach prób z 

obligacjami, Powiat chce spróbować wziąć pożyczkę, która powinna być tańsza. Przy pożyczce 

nie będzie środków na agenta emisji, na agenta płatniczego, ani na Krajowy Depozyt Papierów 

Wartościowych. Zakładane jest, że marża będzie wynosiła od 0,8% do 1%, czyli na poziomie 

obligacji, które były w zeszłym roku. Okres spłaty 3 000 000,00 zł jest ustalony na rok 2032       

i 2033, czyli do końca Wieloletniej Prognozy Finansowej po 1 500 000,00 zł w każdym roku. 

Powiat nie może sobie pozwolić na to, żeby spłacać od 2005 czy 2006 roku, ponieważ                    

w każdym roku jest już spłata po 3 000 000 zł. Budżet już jest mocno obciążony długiem               

i odsetkami. W związku z powyższym, że jest to około 8 lat, w bankach, z którymi będą 

prowadzone rozmowy (przede wszystkim bank Santander, który obsługuje Starostwo 

Powiatowe w Mławie), istnieje możliwość, że marża będzie mniejsza. Oczywiście będzie 

opierano się na WIBORZE trzymiesięcznym, gdyż WIBOR sześciomiesięczny też jest, ale nie 

we wszystkich miesiącach (np. w miesiącu wrześniu jest taki sam jak WIBOR trzymiesięczny). 

Rynek finansów jest ciągle obserwowany. Poprosiła radnych Powiatu Mławskiego o podjęcie 

tej uchwały w celu realizacji budżetu. Bez tej pożyczki nie będzie można zrealizować 

inwestycji Powiatu Mławskiego w tym roku.  
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Pan Mariusz Chmielak – Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Spraw Regulaminowych 

Poinformował, że Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych na posiedzeniu w dniu 26 września 2024 roku wyraziła pozytywną opinię do 

projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez 

Powiat Mławski długoterminowej pożyczki.  

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu  

Otworzył dyskusję. 

Poprosił o komentarz dotyczący relacji wydatków bieżących, o której mowa w artykule 242 

ustawy o finansach publicznych. 

 

Pani Mariola Rostkowska – Skarbnik Powiatu 

Powiedziała, że jest upoważnienie Ministra Finansów. W ustawie o finansach publicznych jest 

zapisane, że do 2026 roku jest upoważnienie, iż dochody bieżące mogą być mniejsze od 

wydatków bieżących. Premier wraz z Ministrem Finansów dyskutują nad tym, aby to 

przedłużyć o 3 lata, czyli do 2029 roku. Przy projekcie budżetu Powiatu Mławskiego było to 

zrównoważone, natomiast po wprowadzeniu tylko wolnych środków na inwestycje – wskaźnik 

rośnie, jednak i tak jest pokazane, że Powiat nie ma tego wskaźnika przytrzymanego.                    

W związku z tym widać, że jest 6 milionów więcej, ale z tytułu wydatków bieżących np. na 

remonty, na podwyżki, socjalny. W tym roku było dużo nałożonych na Powiat Mławski 

wydatków odgórnie. Ustawodawca tak zatwierdził, więc nie można było tego nie spełnić.          

W związku z posiadanym upoważnieniem, zgodnie z ustawą, relacja artykułu 242, czyli 

wydatków bieżących wyższych od dochodów bieżących jest spełniona. Wiadomym jest, że 

jeżeli skończy się taka sytuacja i Minister Finansów odmówi zaciągania tych wydatków 

większych, to wydatki bieżące muszą być ucięte. Dopóki jest możliwość, to można to 

realizować. Zawsze bardziej opłaca się inwestycje prowadzić, niż remont. 

 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Powiedział, że temat budżetu Powiatu Mławskiego na przyszły rok 2025 jest bardzo ważny. 

Pani Skarbnik powiedziała, że wakacje od tej ustawy są do końca 2026 roku i nie jest wiadomo 

co dalej będzie. W zasadzie jest obowiązek równoważenia dochodów i wydatków. W skali 

Powiatu Mławskiego, biorąc pod uwagę obecny budżet, to jest bardzo duża kwota, gdzie tego 

równoważenia nie ma. Kwota ta sięga blisko 6 milionów złotych. Jest to dużo w stosunku do 

innych powiatów. Zarząd Powiatu Mławskiego pochyla się nad tym i zastanawia co zrobić, aby 

zmniejszyć ten deficyt między dochodami i wydatkami. Między innymi przyglądamy się po 

kolei jednostkom, w jaki sposób lepiej wykorzystywać mienie powiatu. Troska ze strony 

Zarządu i podejmowanie działań w najbliższej przyszłości związanych z realizacją budżetu na 

2025 jest konieczna. Wydatki socjalne są niezrównoważone porównywalnie z innymi 

powiatami. Jest wielki problem, jest wiele jednostek i należy rozmawiać w jaki sposób te 

jednostki powinny funkcjonować, aby zwiększały dochody własne. Te działania są konieczne 

przez wszystkie jednostki na rzecz równoważenia dochodów i wydatków. 

 

Pan Jerzy Nowakowski – Radny Powiatu 

Zapytał, w jaki sposób ma być lepiej wykorzystywane mienie Powiatu Mławskiego? 
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Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Odpowiedział, że jest to na pewno nie łatwe zagadnienie. Przykładem jest to, iż przyjęto 

uchwałę w sprawie opłat za pobyt w Powiatowym Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnym, aby 

zwiększyć dochody własne w tej jednostce – wypracować dochody własne. W tej sytuacji 

będzie mniejsza dotacja z budżetu Powiatu Mławskiego. Prowadzone są również rozmowy, 

żeby zamiast cateringu w PCOM w Mławie zapewniać tę żywność przez Bursę Szkolną               

w Mławie. Kolejnym krokiem jest zwiększenie liczby wykorzystywania pomieszczeń w Bursie 

Szkolnej w Mławie. Nie można pozwolić na to, żeby część pomieszczeń w budynkach stała 

pusta, gdyż to generuje koszty. Są to tego typu działania, które wymagać będą również 

aktywności od dyrektorów jednostek, aby zwiększać dochody własne.  

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Po wyczerpaniu listy chętnych zamknął dyskusję, a następnie odczytał projekt uchwały Rady 

Powiatu Mławskiego w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez Powiat Mławski 

długoterminowej pożyczki. 

 

Rada Powiatu Mławskiego podjęła uchwałę Nr VI/43/2024 w sprawie wyrażenia zgody na 

zaciągnięcie przez Powiat Mławski długoterminowej pożyczki. (16 głosów za, w głosowaniu 

brało udział 16 radnych). 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Ogłosił 15 minut przerwy. 

 

Po przerwie wznowił obrady. 

 

Pan Maciej Jakubowski – Radny Powiatu 

Opuścił obrady sesji. 

 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składów osobowych stałych komisji Rady Powiatu 

Mławskiego. 

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, że Rada Powiatu Mławskiego podjęła uchwałę w sprawie składów osobowych 

stałych komisji, które działają w ramach Rady Powiatu. Z uwagi na rezygnację radnego 

Mariusza Olszewskiego, jak również dzisiejsze objęcie mandatu przez radną Panią Annę 

Mieszczyńską wymagane są zmiany w komisjach. Przypomniał, że radny Pan Mariusz 

Olszewski był członkiem trzech komisji: Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji oraz Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Transportu i Dróg. W związku z 

powyższym w Komisjach tych powstał wakat. Każdy z radnych Powiatu pracuje w dwóch 

Komisjach. Zaproponował, żeby radna Pani Anna Mieszczyńska objęła wakat w dwóch 

komisjach, tj. Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Pozostaje wakat w 

Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Transportu i Dróg, więc poprosił o zgłaszanie 

kandydatów na członków tej Komisji.  
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Pan Sławomir Wieczorek – Radny Powiatu 

Powiedział, że jako przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, 

Transportu i Dróg zgłasza kandydaturę Pana Jana Wareckiego na członka tej Komisji.  

 

Radna Pani Anna Mieszczyńska wyraziła zgodę na pracę w Komisji Rewizyjnej oraz w Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Radny Pan Jan Warecki wyraził zgodę na pracę w Komisji Bezpieczeństwa, Porządku 

Publicznego, Transportu i Dróg. 

 

Innych zgłoszeń nie było. 

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Odczytał projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu Mławskiego podjęła uchwałę Nr VI/44/2024 w sprawie zmiany składów 

osobowych stałych komisji Rady Powiatu Mławskiego (15 głosów za, w głosowaniu udział 

wzięło 15 radnych).  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Rewizyjnej                                    

Rady Powiatu Mławskiego. 

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, że przewodniczącym Komisji Rewizyjnej był radny Pan Mariusz Olszewski. 

Dziś radna Pani Anna Mieszczyńska złożyła ślubowanie. Zgłosił kandydaturę radnej Pani Anny 

Mieszczyńskiej na Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. Radna posiada doświadczenie 

samorządowe, gdyż dwie kadencje sprawowała mandat radnej gminy w Radzie Gminy Stupsk. 

Posiada wykształcenie wyższe ekonomiczne o specjalności rachunkowość. Pracuje zawodowo 

w dziale finansowo – księgowym Krajowego Ośrodka Mieszkalno - Rehabilitacyjnego dla 

Osób Chorych na Stwardnienie Rozsiane w Dąbku. Uważam, że są to kwalifikacje, które 

upoważniają do pełnienia funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

Radna Pani Anna Mieszczyńska wyraziła zgodę na pełnienie funkcji Przewodniczącej Komisji 

Rewizyjnej. Innych zgłoszeń nie było. 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Odczytał projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu Mławskiego podjęła uchwałę Nr VI/45/2024 w sprawie powołania 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Mławskiego (15 głosów za, w 

głosowaniu udział wzięło 15 radnych).  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Pan Maciej Jakubowski – Radny Powiatu 

Dołączył do obrad sesji. 

 

Ad. 17 

Informacja z prac Zarządu Powiatu Mławskiego między sesjami. 

 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Zwrócił uwagę na te rzeczy, które w pracy Zarządu Powiatu Mławskiego były najważniejsze. 

Powiedział, że przede wszystkim był to bardzo pracowity okres (szczególnie dla Starosty), gdyż 

wiele działo się na terenie Powiatu Mławskiego. Nie zdołał skorzystać ze wszystkich zaproszeń 

jakie otrzymał, gdyż najzwyczajniej nie starczyło mu na to czasu. Uczestniczył w wyjątkowych, 

pięknych uroczystościach dożynkowych we Wieczfni Kościelnej, w Strzegowie, w 

Radzanowie. Ważnym wydarzeniem były uroczystości związane z wybuchem I wojny 

światowej, w którym uczestniczył wraz z delegacją Powiatu Mławskiego (uroczystości w 

Mławie i w Uniszkach Zawadzkich). Uczestniczył również w obchodach Światowego Dnia 

Sybiraka, a tym samym 85 rocznicy napaści Sowieckiej na Polskę. Odbył się zjazd 

absolwentów Liceum Pedagogicznego w Mławie, stulecie Ekonomika – podziękował Dyrekcji 

i pracownikom ZS nr 4 w Mławie za przygotowanie pięknej uroczystości. Szkoła została 

pięknie zaprezentowana i niesie dobre przesłanie edukacji w Powiecie Mławskim. Ważnym 

wydarzeniem dla Powiatu było pożegnanie dotychczasowego Komendanta PSP w Mławie, 

który w dniu 16 września odszedł na emeryturę. Aktualnie pełni obowiązki Komendanta Pan 

Jarosław Andruszkiewicz. Odbył się również Zjazd Związku Powiatów Polskich w 

Mikołajkach w ubiegłym tygodniu. Zostały tam wybrane nowe władze Związku Powiatów 

Polskich. Określony został kierunek działań, jak również wysłuchano Pani Minister Zdrowia, 

pracowników Ministerstwa Zdrowia w kwestii przygotowywanej reformy służby zdrowia, a w 

szczególności reformy szpitali powiatowych, kierunków restrukturyzacji, środków, które będą 

przeznaczane na te restrukturyzacje oraz plany zmierzające do stabilizowania. Przy okazji była 

to możliwość wymiany doświadczeń ze Starostami z różnych regionów Polski. W 

szczególności były prowadzone rozmowy o szpitalach. Szpitale powiatowe są prowadzone w 

różnorodny sposób – wiele Starostw przekształciło swoje szpitale w spółki. Są różne pomysły 

na to jak uzdrawiać sytuację w szpitalach i jak czynić, by szpital równoważył dochody i wydatki 

oraz jak zwiększyć jakość świadczonych usług medycznych. Z Mazowieckiej Jednostki 

Wdrażania Projektów Unijnych wpłynęła dobra informacja dotycząca pozytywnie 

zaopiniowania wniosku na inwestycję drogową Żurominek – Stupsk. Gorszą informacją jest to, 

iż na wszystkie inwestycje jednostka ta posiada ponad 143 000 000 zł na 30 wniosków, które 

otrzymały pozytywną opinię, czyli średnio około 5 000 000 zł na jeden wniosek. W PUP w 

Mławie miała miejsce konferencja podsumowująca ponad roczny program realizowany przez 

PUP - Młodzi przyszłością Powiatu Mławskiego. Projekt skierowany jest do młodych 

przedsiębiorców, który aktywizował młodych ludzi i pozwalał im zdobywać nowe kwalifikacje, 

które są oczekiwane przez przedsiębiorców funkcjonujących na mławskim i powiatowym 

rynku pracy. Osoby te mogły zdobyć nowe kwalifikacje, ale również otrzymać bon edukacyjny. 

To bardzo pożyteczna inicjatywa na rzecz wspierania, przeciwdziałania bezrobociu i 

wykluczaniu ludzi młodych. Przekazał słowa uznania dla Dyrektora i pracowników 

Powiatowego Urzędu Pracy w Mławie. Ważnym było spotkanie z Wójtami gmin Powiatu 

Mławskiego i Zastępcą Burmistrza Miasta Mława, które odbyło się tydzień temu. Prowadzone 

były rozmowy o koordynacji pomocy powodzianom, o podejmowaniu wspólnych działań tak, 
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by pomoc, którą niosą mieszkańcy powiatu była jak najkorzystniej dostarczona (zostały 

złożone dary dla powodzian w jednym miejscu i zostały przewiezione do Powiatu Brzeskiego). 

Rozmawiano również o problemie Powiatu Mławskiego dotyczącym kierunków poprawy 

infrastruktury drogowej. Zastanawiano się nad przyjęciem wspólnego programu, aby 

efektywność tych działań znacząco poprawiła stan dróg w Powiecie Mławskim. Program ten 

miałby na celu wykonywanie więcej inwestycji mniejszych, mniej kosztownych. Potrzeb 

poprawy infrastruktury drogowej na terenie Powiatu Mławskiego i Miasta Mławy jest ogrom. 

W raporcie o stanie Powiatu Mławskiego wykazane jest, że blisko 300 km dróg wymaga 

natychmiastowej poprawy. Najważniejszą sprawą jaka pojawiała się na Zarządzie Powiatu 

Mławskiego jest szpital w Mławie. 5 września 2024 roku, po Sesji Rady Powiatu Mławskiego 

otrzymana została wiadomość świadcząca o ogromnym problemie dla Zarządu Powiatu, o 

którym nie było dotychczas wiedzy. Okazało się, że szpital w Mławie nie odprowadził składek 

ZUS zarówno po stronie pracodawcy, jak i pracownika za okres od października 2022 roku 

(październik, listopad, grudzień) do lutego 2023 roku (styczeń, luty). Jest to kwota około 

5 200 000 zł. Na mocy ustawy covidowej i na wniosek szpitala te zaległości wobec ZUS zostały 

rozłożone na raty (w ciągu każdego miesiąca rata wynosi 51 500 zł, natomiast ostatnia – 

grudniowa rata jest w formie balonowej - zapis umowy jest na tyle korzystny, że w przypadku 

spłacania odpowiednio rat, istnieje możliwość rozłożenia tej ostatniej raty na kolejne 12 

miesięcy). Umowa ta zostanie zerwana w przypadku, gdy szpital nie będzie płacił na bieżąco 

wspomnianych rat. Sytuacja ta wpływa nie bieżącą sytuację ekonomiczno – finansową szpitala. 

Powód niepokoju wśród Zarządu Powiatu wzbudził nie tyle plan ratalny, co wiedza, iż szpital 

nie opłacił składki ZUS za miesiąc czerwiec 2024 roku składając wniosek do ZUS. Wniosek 

ten został negatywnie zaopiniowany przez ZUS. Następnie okazało się, że składka za lipiec 

2024 roku również nie została opłacona. Te nieopłacone składki za czerwiec i lipiec 

obejmowały składki od pracodawcy i pracownika. Niepokój szczególnie wzbudziło to, że 

pomimo wspomnianej sytuacji w szpitalu dokonano podwyżek wynagrodzeń dla wszystkich 

grup pracowników szpitala. Podwyżki te wynikały nie tylko z ustawy o lecznictwie (podwyżki 

otrzymali również lekarze kontraktowi, pracownicy administracji). Nadal są prowadzone 

wyjaśnienia zaistniałej sytuacji. Poproszono Dyrekcję szpitala, Pana Dyrektora Waldemara 

Rybaka, Główną Księgową Szpitala o złożenie wyjaśnień. Wyjaśnienia te wpłynęły do 

Starostwa Powiatowego w Mlawie i będą przedmiotem obrad Zarządu Powiatu Mławskiego po 

Sesji. Ważne jest, aby dobrze znać sytuację finansową szpitala, aby nie być zaskakiwanym, aby 

mieć świadomość, że są żądania różnych grup, gdyż ostatecznie to właśnie Powiat Mławski 

przejmie zadłużenie szpitala.  W związku z tym Zarząd musi czuwać nad sytuacją szpitala i 

podejmować działania, aby opanować sytuację. Szpital powinien jak najlepiej świadczyć usługi 

medyczne, ale również być jednostką, która nie generuje strat – to aktualnie najważniejszy cel. 

Minister Zdrowia przedstawia konkretne dokumenty na programy naprawcze szpitali, 

restrukturyzację szpitali i wskazuje środki z Krajowego Planu Odbudowy. Jest jeden bardzo 

istotny warunek, aby otrzymać wspomniane środki – szpital nie może już więcej zadłużać się. 

Został podpisany protokół z oddziałem ZUS w Płocku, że składki za miesiąc czerwiec i lipiec 

również zostaną rozłożone na raty pod warunkiem, do którego zobowiązał się szpital – 

zwiększy wykonywanie kontraktów i dokona przeglądu kadr. Starosta złożył deklarację, że w 

sytuacji koniecznej, samorząd powiatowy wesprze szpital, np. w zakupie sprzętu, który poprawi 

możliwość wykonywania kontraktów, czy też pomoże przedłużyć pożyczkę obrotową, która 

będzie się kończyć. Szpital na dzień dzisiejszy ma kredyt obrotowy w wysokości 2 000 000 zł. 

Zachęca do składania ofert konkursowych na Dyrektora szpitala ludzi ambitnych, którzy mogą 
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wykazać się nie tylko w Mławie, ale w całym Województwie Mazowieckim. W pespektywie 

czasu sytuacja szpitala dzięki takim osobom może ulec poprawie. 

Poprosił o zadawanie pytań.  

 

Pan Marek Linkowski – Radny Powiatu  

Powiedział, że trzeba mieć nadzieje, że będzie lepiej i szukać rozwiązań, aby dążyć do tego. 

Takiej sytuacji jak jest teraz w mławskim szpitalu nigdy wcześniej nie było. Wszyscy zostali 

oszukani (radni poprzedniej kadencji). Wskazywał, że Dyrektor Rybak nie nadaje się na to 

stanowisko i że organizacyjnie jak i pod względem leczniczym nie jest dobrze poukładane w 

szpitalu. Zauważa, że wiele osób zgłasza się do radnego odnośnie złych rzeczy, które dzieją się 

w szpitalu. Nadal utrzymuje się opinia wśród społeczności lokalnej, że pacjenci w mławskim 

szpitalu nie są dobrze traktowani. Oby przyszły Dyrektor szpitala w Mławie dał radę poprawić 

aktualnie trudną sytuację tej jednostki.  

Maciej Jakubowski – Radny Powiatu 

Odniósł się do wypowiedzi radnego Pana Marka Linkowskiego, do którego często zgłaszają się 

mieszkańcy Powiatu Mławskiego. Radny jest reprezentantem trzech gmin i nic dziwnego, że to 

głównie oni zgłaszają się do radnego Linkowskiego ze swojego obwodu. Powiedział, że 

mieszkańcy Miasta Mława często zgłaszają się do radnego Jakubowskiego ze swoimi 

problemami. Niestety większość społeczności ma złe doświadczenia związane ze szpitalem w 

Mławie. Te złe doświadczenia nakręciły sytuację, że ludzie omijają ten szpital i od razu 

wybierają inny, poza Powiatem Mławskim (np. Działdowa, Żuromina, Ciechanowa). Trudno 

jest nawet polepszyć opinię szpitala w Mławie, gdyż pacjentów jest tam coraz mniej. Zarząd 

Powiatu Mławskiego zajmuje się sprawą szpitala z niezwykłą starannością i każda sprawa z 

nim związana nie zostaje bez omówienia i poszukania konkretnego rozwiązania.  

 

Ad. 18 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu 

Powiedział, że zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym interpelacje i zapytania radni 

składają w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Powiatu, który z kolei przekazuje je 

do Starosty i w ciągu 14 dni udzielana jest odpowiedź. Zapytania, interpelacje wraz z 

odpowiedziami zamieszczane są w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego 

w Mławie.  

Ad. 19 

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Pani Edyta Breńska – Prezes Katolickiego Stowarzyszenia Wspierania Dzieł Miłosierdzia i 

Ewangelizacji „Serce za Serce” 

Powiedziała, że na Sesji Rady Powiatu jest obecna wraz z Panią Wiceprezes Jolantą Antosiak 

– Filip. Stowarzyszenie działa na rzecz osób z niepełnosprawnością intelektualną, jak i 

niepełnosprawnością ruchowo. Osoby pod opieką Stowarzyszenia poruszają się na wózkach, 

jak również chodzą o kulach. Stowarzyszenie działa od 2002 roku, a od 2009 roku pozyskany 

został lokal przy ulicy Wyspiańskiego 8 w Mławie. W lokalu tym, ze środków własnych 

Stowarzyszenia został przeprowadzony remont. Lokal został przystosowany dla osób 

niepełnosprawnych i działa do dnia dzisiejszego. W ostatnim czasie dotarły do Stowarzyszenia 
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niepokojące sygnały, iż lokal, w którym się znajduje Stowarzyszenie może zostać przeznaczony 

na inny cel. W sytuacji tej nie wiadomo co dalej czynić. Poprosiła Starostę Mławskiego o 

konkretne odpowiedzi co do działań Starostwa Powiatowego w Mławie dotyczących lokalu, 

który jest zajmowany przez Stowarzyszenie. Dodała, że są otwarci na wszelkie działania i 

poprosiła, żeby każde działania związane ze Stowarzyszeniem były prowadzane wspólnie z 

nim.  

 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Odpowiedział, że na chwilę obecną nie ma żadnych decyzji, jakichkolwiek stanowisk co do 

lokalu, w którym prowadzi swoją działalność Stowarzyszenie „Serce za Serce”. Zarząd 

zastanawia się co robić, aby równoważyć wskaźnik dochodów i wydatków i trwa przegląd 

mienia Powiatu Mławskiego i temu jak jest zagospodarowane.  

 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

Podsumowując stwierdził, że umowa, którą Stowarzyszenie „Serce za Serce” ma zawartą z 

Powiatem Mławskim nadal obowiązuje. 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Odpowiedział, że tak.  

Pani Jolantą Antosiak – Filip – Wiceprezes Katolickiego Stowarzyszenia Wspierania Dzieł 

Miłosierdzia i Ewangelizacji „Serce za Serce” 

Poprosiła o spotkanie ze Starostą Mławskim w celu rozmowy na temat Stowarzyszenia i lokalu, 

który wynajmują od Powiatu Mławskiego. 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Powiedział, że Powiat Mławski posiada różne zasoby i wszelkie działania jakie będą 

podejmowane odbędą się w sposób partnerski. Powiedział, że umówione zostanie spotkanie, 

aby na ten temat porozmawiać.   

Pan Jacek Szlachta – Radny Powiatu 

Powiedział, że Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej w swoim składzie odwiedziła to 

Stowarzyszenie. Zauważalne jest jaką pracę wykonują. Starostwo Powiatowe nie jest wrogo 

nastawione do Stowarzyszenia. W roku 2024 zostały zwiększone środki finansowe w budżecie 

o 100%, co świadczy o tym, że nie chce wykluczać żadnych Stowarzyszeń. Zarząd Powiatu 

Mławskiego na czele ze Starostą Mławskim i wszystkimi radnymi powiatu są otwarci na 

wszelkie rozmowy i propozycje. Sytuacja w Powiecie Mławskim jest dynamiczna. Nad 

Stowarzyszeniem lokal stoi pusty, który generuje koszty (był on przygotowywany na świetlicę 

terapeutyczno – psychologiczną). Powiat borykał się z sytuacją nierozstrzygniętego konkursu 

w sprawie takiej świetlicy a dzieci z Powiatu Mławskiego nie miały bezpłatnego dostępu do 

takiej świetlicy. Ostatecznie Narodowy Fundusz Zdrowia rozwiązał to zadanie. Poprosił 

mieszkańców Powiatu, aby korzystali z formy pomocy, która jest prowadzona przez podmiot 

po wygraniu konkursu. NFZ oferuje tą pomoc dla dzieci bezpłatnie. Siedziba tego podmiotu 

jest na ulicy Sienkiewicza w Mławie (przy rezonansie).  

Ma nadzieję, że NFZ ponownie ogłosi konkurs na następne lata i będzie dalej funkcjonować ta 

pomoc. 

 

 

 



31 
 

Pan Artur Dębski – Wiceprzewodniczący Rady 

Powiedział, że na poprzedniej Sesji Rady Powiatu Mławskiego wspominał temat remontu ulicy 

Kościuszki w Mławie. Sygnalizował potrzebę współpracy pomiędzy organami 

samorządowymi. Wspomniał, że przed wyborami wielu kandydatów do samorządów 

obiecywało, że zajmie się rewitalizacją Zalewu Ruda. Minęło kilka miesięcy natomiast nic nie 

dzieje się w tym temacie. Wody Polskie wykonały tzw. remont tego Zalewu, jednak spora część 

tego Zalewu jest już zarośnięta. Zaproponował, aby bieżąca Rada Powiatu Mławskiego tej 

kadencji zajęła się tematem tego Zalewu. Wspólnie z chętnymi radnymi, Burmistrzem Miasta 

Mława, Wójtami, Nadleśnictwem, Wodami Polskimi można opracować wizję tego Zalewu, a 

później pomyśleć o pozyskaniu środków zewnętrznych na realizację. Uważa, że warto pochylić 

się nad tym tematem. Jest chętny, aby rozpocząć pracę nad tym tematem.  

Pan Michał Pol – Radny Powiatu 

Zapytał, dlaczego kładka dla pieszych nad drogą Wojewódzką nr 7 (dawna nazwa) została 

zamknięta? Było to jedyne przejście dla mieszkańców gminy Wiśniewo, którzy zgłaszali 

sygnały, że zostało to zamknięte. Dodał, że wnioskował o budowę przejścia dla pieszych w 

okolicach skrzyżowania ul. Płockiej z drogą wojewódzką nr 7. W miesiącu kwietniu otrzymał 

pismo, w którym była informacja, iż toczą się rozmowy w sprawie budowy oznakowanego 

przejścia dla pieszych. Do dzisiejszego dnia nie otrzymał żadnych decyzji, konkretów.  

 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

Powiedział, że są organizowane spotkania z Burmistrzami Miasta Mława gdzie prowadzone są 

rozmowy o kwestii koordynacji w szczególności inwestycji drogowych, gdyż one powinny być 

skoordynowane. Wejście w jakąkolwiek infrastrukturę na terenie Miasta Mława to zawsze 

ogromne wyzwanie. To nie tylko sama nawierzchnia drogi, ale również cała nawierzchnia pod 

tą drogą wbudowana. Niewątpliwie są również rozmowy o ulicy Kościuszki w Mławie, gdzie 

zdecydowano, iż w przyszłości będą poszukiwane możliwości pozyskania środków 

zewnętrznych z różnych programów. O ulicy Padlewskiego także są prowadzone rozmowy, 

gdyż występuje problem zalewania mieszkańców. W kwestii Zalewu Ruda powiedział, że 

przeanalizuje temat i spróbuje nawiązać kontakty z władzami zainteresowanymi tą sprawą i 

zorganizuje spotkanie. Dodał, że po rozmowach z Panią Dyrektor Wojewódzkiego Zarządu 

Dróg było ustalone – McDonald wykona dokumentację na to przejście dla pieszych w okolicach 

skrzyżowania ul. Płockiej z drogą wojewódzką, dawniej o nr 7. Wiadomym jest, że właściciel 

nie wykonał tego zadania. Powinno być wykonane to przejście dla pieszych we wspomnianym 

miejscu ze względów bezpieczeństwa oraz ścieżka rowerowa. Będzie formułowany wniosek 

do Wydziału Infrastruktury Urzędu Marszałkowskiego o to, aby Urząd ten przystąpił do 

opracowania dokumentacji przebudowy i zmiany organizacji ruchu na omawianym 

skrzyżowaniu. Poinformowany został, że wnioskodawca powinien przedstawić dokumentację 

do reorganizacji ruchu. Szkoda, że na etapie powstawania McDonalda, nie wystąpiono do 

inwestora o właściwą organizację ruchu, aby była dla mieszkańców bezpieczna. 

Pan Leszek Ślubowski – Dyrektor PZD w Mławie 

Odpowiedział na pytanie radnego Pana Michała Pola odnośnie kładki dla pieszych nad drogą 

Wojewódzką, że droga o której mowa była w zarządzie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 

i Autostrad, natomiast aktualnie jest drogą wojewódzką nr 587 (dawna nr 7). 

Najprawdopodobniej dokonano przeglądu obiektów mostowych i zdecydowano, że kładka ze 

względów technicznych i uszkodzeń nie nadaje się do eksploatacji, zakazano jakiegokolwiek 

ruchu po niej i powinna nastąpić jej rozbiórka. Powiedział, że sam jest zdziwiony, że nie 
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dokonano jeszcze rozbiórki tej kładki. Trudno powiedzieć jakie są dalsze plany MZDW co do 

tego obiektu. Zorientuje się w sytuacji i na kolejnej Sesji przedstawi radnym informacje.  

 

Pan Michał Pol – Radny Powiatu 

Poprosił, aby Dyrektor PZD w Mławie zapytał MZDW również o to, czy omawiana kładka nie 

zagraża bezpieczeństwu również przejeżdżających pod nią pojazdów? 

Ad. 20 

Informacja dotycząca pism, które wpłynęły do Rady Powiatu Mławskiego w okresie  

między sesjami. 

 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, że do Rady Powiatu Mławskiego wpłynęło pismo Wojewody Mazowieckiego, 

który desygnował do społecznej Rady SPZOZ Pana Piotra Jankowskiego, Burmistrza Miasta 

Mława. Do Przewodniczącego Rady Powiatu wpłynęła interpelacja radnego Pana Michała 

Pola, która została przekazana Panu Staroście. Radny otrzymał odpowiedź. Interpelacja oraz 

odpowiedź na nią są zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego 

w Mławie. Ponadto wpłynęły postanowienia Komisarza Wyborczego dotyczącego radnego 

Pana Mariusza Olszewskiego oraz radnej Pani Anny Mieszczyńskiej. Podczas dyżuru 

Wiceprzewodniczącego Rady Pana Artura Dębskiego przyjęte zostało pismo od grupy 

mieszkańców. 

 

Pan Artur Dębski – Wiceprzewodniczący Rady 

Poinformował, że pismo, które wpłynęło podczas dyżuru zostało napisane przez Panią Sołtys 

Cegielni Lewickiej – Agnieszkę Gólnik. (Odczytał treść pisma). W imieniu Rady Sołeckiej 

zwróciła się z prośbą o ujęcie w budżecie powiatu mławskiego na 2025 rok kilku zadań i 

inwestycji z tytułu zwiększenia działalności na terenie wsi, a co za tym idzie – zwiększenia 

ruchu samochodowego, rowerowego oraz pieszego. Wnioskuje m. in. o wykonanie ścieżki 

pieszo – rowerowej, naprawę drogi nad Zalew Ruda, ustawienie radarów prędkości.  

 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

Powiedział, że pismo zostanie przekazane do Starosty Mławskiego i Zarząd Powiatu 

Mławskiego odniesie się do niego i udzieli odpowiedzi.  

  

Ad. 21 

Zamknięcie obrad VI Sesji. 

 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz.17ºº zamknął obrady VI Sesji Rady 

Powiatu. Podziękował radnym oraz zaproszonym gościom za udział w Sesji.  

 

 Przewodniczący Rady Powiatu 

  

       Jan Warecki 

Sporządziła: 

Agnieszka Wisińska 

18.10.2024 r 


